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момиче,

 което 
застава и зад 
женски каузи 
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Придобивка. Ще има модерен полигон и картинг писта по пътя за Лъка

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„2500 автомобила излизат 
на час всяка сутрин от ж.к. 
„Меден рудник“, които 
вечер се връщат обратно. 
Само през последната годи-
на автомобилите в жилищ-
ния комплекс са се увеличи-
ли с хиляди. Трафикът по 
това държавно трасе 
трябва да бъде облекчен с 
нов обход на „Меден рудник“. 
Това заяви кметът на Бур-
гас и кандидат за нов мандат 
Димитър Николов, в чиято 
програма за следващите 
четири години са предви-
дени възможности за улес-
няване на движението в 
този ключов район.

„Парцеларният план и 
техническият проект за 
обхода вече са подготвени 
от Община Бургас. Тече 
съгласуването с Екоминис-
терството за екологична-
та оценка. До месец ще 
предадем проекта на дър-
жавата. Очаквам подкрепа, 
за да се реши този наболял 
проблем. Паралелно с това 
се работи по Южния обход, 
две кръгови кръстовища на 
бул. „Захарий Стоянов“, 
както и по ремонт на ул. 
„Търговска“ – бивша „Ком-
лушка низина“. Южният 
обход ще осигурява директ-
на връзка от ул. „А. Г. Ко-
джакафалията“ с главния 
път Бургас – Созопол в 

„
Парцеларният 
план и 
техническият 
проект за 
обхода вече  
са подготвени 
от Община 
Бургас

Димитър Николов

Проект за нов 
обход на  
„Меден рудник“
ФОТО: DNIKOLOV.EU

ДОНА МИТЕВА

Карнобатското село 
Сигмен е рекордьор по 
общия брой на новореги-
стрирани по настоящ 
адрес и 156 искания за 
гласуване по такъв. Бро-
ят на населението с 
право да гласува там е 245 
души. Това сочи справка 
на Министерство на 
регионалното развитие 
и благоустройството, 
която е на базата на 
анализ, направен от ди-
рекция „Гражданска ре-
гистрация и администра-
тивно обслужване“. 

Министър Андрей 
Цеков сезира премиера 
Денков за това, че необи-
чайно активната мигра-
ция променя електоралния 
баланс и състав на насе-
леното място. Област-
ните управители тряб-
ва да предприемат мерки 
в случаите и да извършат 
проверка преди изборите.

Във въпросния списък 
от област Бургас попада 
още село Бродилово, об-
щина Царево, където 
новорегистрираните са 
66, 75 са заявили желание 
да гласуват там, при 252 
жители с право на глас. 
То е на 18 място във въ-
просната класация. Си-
неморец също е в „черния 
списък“ със 71 новореги-
стрирани и 95 желаещи 
да гласуват там, при 482 
гласоподаватели.

В средецкото село Фа-
кия дописаните ябанджии 
са 94 души, а заявилите, 
че ще гласуват по насто-
ящ адрес 178, при 417 
имащи право на вот. От 
същата община в списъка 
е и село Бистрец, където 
дописаните са 23, 42 са 
онези, които искат да 
гласуват по настоящ 
адрес при 136 с право на 
глас. 

Заселилите се в Голямо 
Буково са 18, а онези, 
които искат да гласуват 
там – 71 при общо 128 
души с право на глас. В 
Дюлево има 43 нови ре-
гистрации, но 123 обяви-
ли, че ще  гласуват там 
при 445 имащи право. 
Вълчаново също е в спи-
съка с 11 души нови, 51 
искащи да гласуват там 
при 119 с право на вот. 

Същото е положението 
и с Габър, община Созопол, 
там новите обитатели 
на селото са 68, 129 са 
заявили желание да гласу-
ват там, а броят на 
жителите с право да 
отидат до урните е 307. 
Във Вършило 26 са новите 
хора, а 94 онези, които 
искат да гласуват там. 
Общо имащите право на 
глас в това село са 173. В 
Присад данните сочат: 
21 новорегистрирани, 74 
желаещи да гласуват по 
настоящ адрес, 189 имащи 
право на глас. 

В китното село Индже 
войвода само 28 са ново-
регистрираните, но за 
сметка на това, онези, 
които искат да гласуват 
там, са 144, при 283 гла-
суващи. За Равадиново 
данните на ГРАО са 74 
новорегистрирани, 147 
заявили да гласуват по 
настоящ адрес, при 768 
души с право на глас. 

Атия също не изоста-
ва – 65 са новите жите-
ли. 147 желаещите да 
гласуват по настоящ 
адрес и 832 имащи право. 
Град Черноморец е пред-
почетен от нови 165 
души, а 238 са заявили да 
гласуват там. 2191 с 
право на глас.

Към отбора на селата, 
предпочитани за заселва-
не, се присъединява и 
Писменово, община При-
морско с 34 нови жители, 

49 искат да гласуват там 
и 219 души с право на глас. 
Новите жители на село 
Веселие са 77 169 са онези, 
които са обявили, че ще 
гласуват по настоящ 
адрес при 679 души, кои-
то могат да отидат до 
урните на 29 октомври. 
Ясна поляна се записва с 
43 новорегистрирани и 
151 искащи да гласуват 
там, при 632 с право на 
глас.

В община Малко Тър-
ново в село Граматиково 
има 29 новорегистрирани, 
59 искащи да гласуват 
там, при общо 265 имащи 
право на глас.

В Сунгурларско ново-
регистрирани 31 души 
има във Везенково и 56 
искащи да гласуват там, 
при 310 души с право на 
вот. В село Черница 27 са 
новите, а онези, които се 
надяват да гласуват, са 
44, при 275 човека с право 
на глас. Във Вълчин данни-
те сочат: 32 дописани, 43 
искат да гласуват там и 
351 души с право на глас.

Община Несебър се 
записва със село Баня и 
скромните 16 души нови 
и 42 искащи да гласуват 
там, при 166 общо с пра-
во на вот. В град Свети 
Влас 239 са новите, 253-ма 
желаещите да гласуват 
там при 3121 с право на 
глас. Град Обзор също има 
новорегистрирани – 136 
души и 281 искащи да 
гласуват там, при 2026, 
които имат право на вот. 
До него се нарежда и село 
Тънково – 73 нови, 100 
души, които искат да 
гласуват там и 1101 има-
щи право.

Към края на списъка се 
появява и ново карнобат-
ско село – Сърнево, с 11 
дописани, 34 заявили, че 
ще гласуват там при 119 
жители с право на глас.

В областта: 27 села влязоха в черния 
списък по новорегистрирани жители 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Тихомир Янакиев пред-
стави програмата си за 
управление на община Со-
зопол за следващите 4 годи-
ни.

„Когато искаш доверието 
на хората, трябва да им 
представиш своята визия 
за това как ще изглежда 
общината им, програма за 
това, което ще се случва и 
стратегия за това как ще 
се случи. Не просто картин-
ки, а истински, изработени 
проекти. Голяма част от 
проектите, които ви пред-
ставям сега, вече са напра-
вени, с някои от тях сме 

кандидатствали по отво-
рените вече европейски 
програми и чакаме финанси-
ране, а други дори вече са 
спечелени. Така че, в деня 
след изборите, ако отново 
ми дадете тази възможност, 
аз и моят екип започваме 
работа по тях веднага“, 
каза Тихомир Янакиев пред 
препълнената зала.

Предизборната му про-
грама за управление и разви-
тие на община Созопол през 
мандат 2023 – 2027 г. съдър-
жа ключови проекти за 
всички населени места в 
община Созопол и сфери на 
живота, за изпълнението на 
които Янакиев и екипът му 

са предвидили както общи, 
така и индивидуални мерки 
и дейности.

В нея са включени много 
инфраструктурни обекти 
като изграждането на ав-
тогара в старата част на 
Созопол и транспортен хъб 
в местността Мисаря, из-
граждане на парк с подземен 
паркинг на Боруна, изграж-
дане на още един парк край 
параклиса на „Санта Мари-
на“, ремонт и рехабилитация 
на много улици в цялата 
община, някои от които с 
велоалеи, крайбрежния парк, 
спортни площадки. В про-
грамата са предвидени още 
ремонт на стадиона, ремон-
ти на училищата в Созопол 
и с. Росен, ремонт на игри-
щето в Черноморец, ремон-
ти на лекарските кабинети 
във всички училища и детски 
градини. Специален проект 
вече е изработен и за рекон-
струкцията на амфитеа-
търа, който ще поеме голя-
ма част от културната 
програма не само през лято-
то, но и през целия септем-
ври, когато се предвижда 
месец на културата.

Специално внимание е 
обърнато и на изграждането 
на ВиК в селата, където 
няма канализация.

„Има един проблем, за 
който никой не говори и 
това е депото за отпадъци. 
Капацитетът му ще бъде 
запълнен след една година. 
Ние сме направили проект 
с още две общини за изграж-
дане на компостираща ин-
сталация, в която сметта 
ще се разгражда, а няма да се 
изгаря. Така, след подземни-
те контейнери, ще започнем 
да събираме отпадъците 
разделно и ще ги унищожа-
ваме без да замърсяваме 
околната среда“, каза Тихо-
мир Янакиев.

Тихомир Янакиев представи 
програмата си за управление,  
не картинки, а истински проекти 

Близо два часа продължи срещата в Созопол по време на пред-
ставянето на програмата с кандидата за кмет Тихомир 
Янакиев 

Жители се интересуваха от инфраструктурни проблеми, 
проблема с бъдещето на Св. Кирик и автогарата
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двете посоки. Ще премина-
ва през водната площ и ще 
излиза до бензиностанция 
„Лукойл“, посочи Николов. 

Новите две кръгови 
кръстовища ще са в посока 
квартал „Горно Езерово“ и 
на входа на „Меден рудник“. 

„Чакаме „Овергаз“ да 
положи тръбите за газ, за 
да започне ремонт на глав-
ната улица в Южната зона 
– ул. „Търговска“. Голямата 
възможност за „Меден 
рудник“ е до 1 година да има 
газ“, добави той. 

Предстои пълно обновя-
ване на полигона по пътя за 
село Лъка. Той ще бъде про-
менен така, че да дава въз-
можности както за обуче-
ние по безопасно шофиране, 
така и за спорт. „Полигонът 
ще бъде достъпен за бургаз-
лии от всички възрасти, ще 
се провеждат курсове за 
безопасно управление, като 
приоритет ще са младите 
шофьори. Там ще бъде из-
градена и картинг писта и 
площадка за обучение по 
безопасност на движението. 

Пистата ще бъде подходя-
ща както за картинг, така 
и за учебно маневриране и 
кормуване от начинаещи 
шофьори. Така умело ще се 
съчетават професионална-
та и качествена подготов-
ка с адреналина в контро-
лирана среда. 

Ще продължи реконструк-
цията на бул. „Одрин“, 
веднага след изборите там 
ще влезе строителна тех-
ника. Предвидена е и рекон-
струкция на ул. „Крайез-
ерна“, в участъка от 

надлеза над Товарна гара до 
СОМАТ. Този проект е 
свързан и с изграждането 
на втори етап от Северния 
обход.

Ще бъдат построени два 
етажни паркинга. Единият 
ще бъде на ул. „Гурко“, а 
другият – до новата детска 
болница, където се пред-
вижда да има над 100 места 
за автомобили и мотоцик-
лети. 

В самото сърце на Бургас 
ще бъдат оформени улици 
на бургаските поети. „Вече 

монтирахме сред паветата 
плочи с имена на поети. По 
този начин всички стари 
улици в ядрото на Бургас 
ще бъдат реконструирани. 
Ще има и по-качествено 
видеонаблюдение“, каза 
Димитър Николов. 

Той е предвидил серия от 
задачи и мерки за безопас-
ността по улиците. „Най-
важна е сигурността на 
хората. Предвидил съм серия 
от мерки, за да направим 
града ни по-сигурно място 
за живеене, защото не искам 

повече новини за загинали 
хора по улиците“, смята 
той.

До момента са модерни-
зирани 31 от общо 52 све-
тофара в града. „Амбиция-
та ми е този проект 
следващата година да е за-
творен със суперинтели-
гентен софтуер, който в 
реално време ще следи и 
управлява целия трафик, 
ще подпомага пропускли-
востта и комфорта на 
движение в Бургас“, добави 
Николов.

Етажен паркингКартинг пистаПолигон
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Най-много пред 
в битката за съ

Вот за местния парламент 
Мениджъри,  

частен бизнес и инженери  
сред кандидатите

ай-много предпри-
емачи атакуват мес-

тата за общински съвет-
ници в местния парламент 

на Бургас. Това показа репор-
терска проверка на „Черномор-

ски фар“. 
Анализирахме листите на осем от 

партиите и коалициите, участващи 
в местния вот, за които е подадена 

информация от предизборните им ща-
бове. Става дума за листите на ГЕРБ, ПП – ДБ, 
СЕК, „Левицата“, „Български възход“, ИТН, КОД 
и част от „Възраждане“. 

Предприемачи и строители 
И така от общо 318 кандидати за общински 

съветници от тези листи броят на пред-
приемачите и строителите е 46. Една от 

съветничките – Мария Гюрова от ПП 
– ДБ, е представена като предприемач, 

занимаващ се с лазерна епилация, 
и специалистка по йога, кое-

то е любопитна ком-
бинация. 
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 Предприе-
мачи и 
строители
 Земеделци
 Управители
 Маркетинг
 Търговци
 Бизнесмени
 Инженери
 Архитекти
 Лекари
 Юристи

ТОП 10
КАНДИДАТИ
ЗА МЕСТНИЯ 
ПАРЛАМЕНТ

21 са общо преподава-
телите в училища 

и университети сред 
кандидатите за местния 
парламент. 

В редиците на ГЕРБ 
отново водач на листата 
е проф. Севдалина Турма-
нова. Тя беше председа-
телка на Общинския съвет 
през мандат 2019 – 2023. 
Отскоро е и заместник-
ректорка на Университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“. 

Трябва да споменем и 
проф. Радостин Долчин-
ков – кандидат за кмет 
от МИР и шести в лис-
тата. В СЕК е доц. Сто-
ян Транев. 

Двама университетски 
преподаватели са от 
„Левицата“ – доц. д-р 
Камен Сейменлийски и 
доц. д-р Силвия Лецковска. 

При училищните пре-
подаватели също изпъкват 
няколко имена. Директо-
рът на Търговската гим-
назия Павел Чепов е в 
листата на ГЕРБ, докато 
пенсионираният бивш 
шеф на ОУ „Братя Мила-
динови“ Бочко Бочков е 
кандидат от СЕК. С най-
много преподаватели в 
листата е „Левицата“ – 
6-има. Един учител е за-
писан в листата на „Въз-
раждане“. 

Заместник-директо-
рът на Математическа-
та гимназия Станимир 
Баев пък е водач и канди-
дат за кмет на БСП. 

Психолози и социални 
работници също се впус-
кат в борбата за вота на 
бургазлии, като 8 от 
кандидатите работят 
именно в тези сфери. От 
научната сфера идват и 
по един биотехнолог и 
микробиолог. 

Като историци в лис-
тите са посочени д-р 
Георги Дракалиев и д-р 
Асен Бонджев. Първият 
е дългогодишен общински 
съветник и председател 
на ВМРО – Бургас. По-
следния мандат влезе 
отново от листата на 
ГЕРБ, макар към края му 
да напусна групата. Сега 
отново е в редиците на 
градоначалника Димитър 
Николов. 

Бонджев стана извес-
тен с протестите срещу 
правителството, които 
се провеждаха в Бургас. 
Впоследствие беше на-
значен за заместник об-
ластен управител от 
тогавашния служебен 
премиер генерал Стефан 
Янев. 

Директорът на 
Търговската, 
зам.-директорът на 
Математическата 
и експредседател 
на ВМРО 
мерят сили



Училищни и  
университетски  
преподаватели  
активно в листите

Един от  
съветниците в 
градския ОбС е 

рибар – 
т.нар. кмет 

на Ченгенето

ГЕОРГИ РУСИНОВ

РЕПОРТЕР



Разликата между кан-
дидатите икономисти 

и финансисти е цели 10 
бройки. Първите регис-
трират 17 представите-
ли, докато вторите – 
едва 7. Най-много ико- 
номисти са в редиците 
на „Левицата“ – 6-има. 

Сред тях е и бившият 
общински съветник Сто-
ян Коларов. Там са още 
Юлияна Мръчкова, Геор-
ги Рахнев, Кремена Петро-
ва, Милка Бодурова и 
Николай Динов.

Петима са икономи-
стите при ГЕРБ, като 
безспорно най-доказаното 
име е на общинския съ-
ветник в предходния 
мандат Тодор Йосифов. 
Ясен Проданов, Огнян 
Станков, Стефка Чанева 
и Таня Атанасова са ос-
таналите. Толкова са и 
икономистите в КОД. 
Един е кандидат от коа-
лицията ПП – ДБ. 

С трима финансисти 
се отчита „Левицата“, 
като най-напред в листа-
та е Даниел Иванов. 
Двама са в КОД, сред тях 
е водачът и общински 
съветник в няколко ман-
дата Станимир Апосто-
лов. Той беше и замест-
ник-председател на Об- 
щинския съвет.

При „Български възход“ 
кандидат е финансистът 
Станимир Герджиков, а 
при ГЕРБ – Румен Ангелов. 

Във финансовия сектор 
има още двама работещи 
в сферата на оценка на 
риска, седем брокери и 
застрахователи, петима 
счетоводители, един 
данъчен консултант, един 
инвеститор. 

В сферата на админи-
страцията кандидатите 
са няколко. Водачът на 
„Български възход“ и кан-
дидат за кмет Стоян 
Грозев е експерт по пуб-
лична администрация. 
Евдокия Николова от 
ГЕРБ е представена като 
експерт в администра-
цията. 

В „Левицата“ има един 
офис администратор, а 
в КОД – отново един 
администратор. Христи-
на Генева от ИТН работи 
в сферата на човешките 
ресурси.

Брокери, 
застрахователи, 
счетоводители, 
данъчен 
консултант и 
дори един 
инвеститор в 
листите

Икономисти и финансисти


Еколозите са шестима. 
Познато е името на 

досегашния общински съ-
ветник от ГЕРБ и бивш 
шеф на РИОСВ – Бургас 
Бойчо Георгиев. Радостин 
Грудев и Диана Костади-
нова са представителите 
в ПП – ДБ от сферата на 
екологията. В „Левицата“ 
това е Димитрина Петро-
ва. Георги Русев е човекът 
на СЕК в тази сфера. (Че-
тете за него на стр. 13)

В транспортния бранш 
кандидатите са четирима. 
Тук е Иво Барзов от „Бъл-
гарски възход“, който е 
авиационен експерт и ра-
боти на летище Бургас. В 
същата листа е и Радостин 
Тодоров. 

Експерт по морски 
транспорт в лис-
тата на ГЕРБ е 
Карамфилка Апос-
толова. В същата 
листа е и морякът 
Ганчо Иванов, а в 
СЕК Янчо Желязков 
е капитан далечно 

плаване. В ПП – ДБ експерт 
по логистика е кандидатът 
Тодор Терзиев. 

Ще добавим и четирима 
кандидати, които със си-
гурност са прекарали дос-
та време на транспортни 
средства сред природата. 
Двама от тях са експерти 
по сигурността – Ангел 
Симеонов и Гергана Кмет-
ска, за която е уточнено, 
че е експерт по национална 
сигурност. 

В КОД имат офицер от 
резерва – Иван Киров. Бивш 
военен – командир на вой-
скова част, е кандидат от 
„Възраждане“. 

Авиоексперт, 
моряк, капитан 
далечно плаване, 
експерти и офицер 
от резерва в 
надпреварата

Екология и транспорт


ФОТО: FREEPIK.COM

Очаквано много кан-
дидати регистрира 

и туристическият бранш. 
Все пак Бургас е почивна 
дестинация, а развитие-
то на отрасъла е сред 
основните задачи на 
почти всеки участник в 
местните избори. 

Тук освен експерти в 
областта – като Живко 
Табаков и Женя Илиева 
от „Левицата“, Тодор 
Иванов от КОД, Таня 

Анестиева от ГЕРБ, Пе-
йо Пеев от „Български 
възход“ и Красимир Сто-
янов и Милка Николова 
от ИТН – влизат още 
хотелиери, ресторантьо-
ри и готвачи. 

Те са най-много в лис-
тата на КОД – 7. 

При СЕК двама от тях 
са Николай Желев и соб-
ственикът на „Гъбката“, 
станала повод за скандал 
– Рауф Сабах. 

Очаквано изобилие и от 
туристическия бранш

Хотелиери,
ресторантьори,

готвачи и 
собственикът на 
„Гъбката“ на ход



ФОТО: FREEPIK.COM



приемачи
ветници в Бургас

Най-много са предпри-
емачите в листата на 
СЕК с водач Константин 
Бачийски. Там е и стро-
ителят Николай Богов. 

Следват ГЕРБ с 9-има 
представители от бран-
ша. Тук са имената на 
Йордан Вълев, както и на 
досегашните общински 
съветници Юлиян Кулев 
и Боян Дяков. В листата 
на КОД предприемачите 
са 8 на брой, като най-
известното име е на 51-вия 
в нея Георги Манев. В 
редиците на партията е 
също и 

бившият  
футболист 

и успешен бизнесмен 
Милен Георгиев

При ПП – ДБ броят на 
предприемачите е 7. 
Следват „Възраждане“ с 
петима, „Български възход“ 
с трима, като строите-
лят Георги Кузманов е 
сред по-изявените кан-
дидатури. В редиците на 
„Левицата“ са двама.

Земеделци 
Макар и по-малко на 

брой, редом с предприе-
мачите можем да поста-
вим и земеделските 
производители. Такива 
не липсват и на тези 
избори, като най-круп-
ният сред тях отново е 
бургаският бизнесмен 
Бенчо Бенчев – водач на 
листата на „Граждани за 
общината“. Там е и Мар-
тин Пенчев. 

В останалите листи, 
които описваме в този 
материал, земеделците 
са петима. Стоян Царев 
от СЕК е сред по-извест-
ните. В ГЕРБ това е 
Марина Димитрова. Имат 
и по един пчелар и рибар 
в лицето на Стефка Ген-
чева и познатия като 
„кмет на Ченгенето“ 
Димитър Янчев. 

Управители
Другите две професии, 

които са най-срещани 
сред кандидатите, са на 
мениджърите. 28 от 
управителите искат да 
влязат в Общинския съвет 
на Бургас. Тук като по-
изявени са досегашните 
общински съветници Иван 
Иванов, Евелина Михале-
ва, Георги Маринчев, 
Димо Грудев. 

Третото място 
За третото място 

ситуацията е малко 
спорна, тъй като пред-
ставителите на няколко 
професии, които могат 
да се обединят в една 
графа, задминават с две 
бройки инженерите. Ус-
ловно обаче слагаме пред-

ставителите на марке-
тинга, търговците и 
хората със собствен 
бизнес на трето място. 
24-ма такива кандидати 
се намират в осемте 
листи. Тук са познатите 
имена на станалия скан-
дално известен с участи-
ето си в „Господари на 
ефира“ Дончо Златев от 
ПП – ДБ, както и на Бисер 
Русимов в СЕК, който в 
последния ден на регис-
трациите не можа да 
регистрира своя листа в 
ОИК – Бургас. 

От представителите 
на частния бизнес се 
открояват добре позна-
тите Манол Тодоров, 
Антон Коджабашев, 
Костадин Андонов и 
други. В листата на „Въз-
раждане“ фигурират и по 
един плановик и анализа-
тор. Сред кандидатите 
намираме и 

четирима  
програмисти и  

IT специалисти.

Инженерите са 22-ма. 
Най-много – в листата 
на ГЕРБ – 6-има, следвани 
от ИТН – 5-има, които 
обаче буквално са 1/3 от 
листата, тъй като тя е 
само от 15 души. Чети-
рима са в листата на ПП 
– ДБ, трима – при „Бъл-
гарски възход“ и по двама 
– в СЕК и „Левицата“. 
Кандидатът за кмет и 
бивш зам. областен упра-
вител Тодор Иванов е сред 
известните представи-
тели на професията. 

Архитекти 
За сметка на това 

кандидатите архитекти 
са само двама – Дилян 
Георгиев от ПП – ДБ и 
Димитър Колев от КОД. 
Във „Възраждане“ са един 
експерт по устройство 
на територията и един 
проектант. Един от 
кандидатите на СЕК е 
конструктор, а друг – 
експерт по международ-
ни проекти. В листата 
на ГЕРБ е нареден и един 
урбанист. В тази на 
„Възхода“ присъства 
енергиен експерт.

Лекари 
С 20 кандидати в  

осемте листи се отчита 

и здравеопазването. Тук 
спектърът от професии 
е най-широк – лекари, 
хирурзи, медсестри, сто-
матолози, зъботехници, 
ветеринарни лекари, 
фелдшери, здравна адми-
нистрация и студент по 
медицина са сред канди-
датите. 

При ГЕРБ са трима от 
авторитетните бургаски 
лекари – д-р Лидия Сте-
фанова, д-р Диян Госпо-
динов и д-р Цветелина 
Иванова. В редиците на 
КОД – д-р Светослав 
Тодоров и д-р Лидия 
Дренчева, а при СЕК – д-р 
Марян Димоски. Хирургът 
д-р Продан Проданов е 
кандидат от „Български 
възход“. 

Сред кандидатите 
ветеринари виждаме 
досегашния общински 
съветник д-р Георги Ми-
тев, а в „Левицата“ – ко-
легата му д-р Людмил 
Илиев. Водач на ПП – ДБ 
е стоматологът д-р 
Мартин Кръстев. Както 
споменахме, в листата е 
и един студент по меди-
цина – Пламен Пенев от 
„Български възход“. 

Юристи
Определено този път 

сред адвокатите и юрис-
тите се забелязват 
силни кандидати за мест-
ния парламент. За да е 
успешен, са му необходи-
ми именно такива лица, 
когато се правят мест-
ните нормативни акто-
ве. В редиците на ГЕРБ 
изпъкват имената на 
доскорошния председател 
на РИК – Бургас адвокат 
Михаил Хаджиянев и на 
адвокат Иво Баев, който 
е представител на СДС 

в коалицията и вече е с 
един мандат опит като 
общински съветник и 
председател на Правната 
комисия. Още три юрист-
ки попълват листата на 
ГЕРБ – Мая Тодорова-
Бошнакова, Елена Кока-
ларова и Дина Ганева. 

Втора в листата на 
ПП – ДБ е адвокат Христи-
на Хаджиатанасова, 
която също е с опит от 
работата си в РИК в 
няколко от последните 
парламентарни избори. 
В същата листа е и дъще-
рята на депутата Дани-
ела Божинова – Веселина, 
която е представена 
като юристка. 

Силни юристи са и в 
редиците на „Левицата“. 
В челната петица са ад-
вокатите Георги Сталев 
и Николай Стоилов. В 
„Български възход“ пък е 
председателят на яхтклуб 
„Порт Бургас“ Евгений 
Мавродиев, който е и 

специалист по 
морско право 

Поне по един юрист 
можем да преброим във 
всяка от осемте листи 
за общински съветници. 
Един от кандидатите е 
нотариус. 

***

Бел. ред. 
В този текст не 

присъстват всички 
кандидати за общински 
съветници, но бройката е 
повече от половината, за да 
е представителна извадка-
та. Не са описани листите, 
за които не сме намерили 
или получили информация 
от партиите и коалиции-
те.
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В ГЕРБ този път имат силно юридическо и лекарско присъствие с познати имена от Бургас

В листата „Български възход“  има доста представите-

ли на частния бизнес

Ф
О

ТО
: Г

ЕО
РГ

И
 Р

УС
И

Н
О

В



Кандидатите издигнаха шат-
ри в града, в които ежедневно 
провеждат инфокампании
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От другата страна 
застават няколко 

журналисти, които се 
впускат в битката за 
местния парламент. 
Някои от тях вече са с 
опит като съветници – 
Росен Топкаров, Красимир 
Калудов, Ангел Божидаров 
и Веселин Пренеров. 

Може би най-голямата 
изненада сред гилдията 
беше кандидатурата на 
колегата Мариян Иванов, 

който напусна поста си 
на главен редактор в БНР 
– Бургас и се впусна в 
политиката като канди-
дат от „Възраждане“. 
Кандидати от Полити-
ческото движение „Со-
циалдемократи“ са и ко-
легите от сайта „Искра“ 
Ирина Мазганова и Нина 
Нейчева. 

Ще е интересно тепър-
ва за журналистите без 
опит в Общинския съвет, 
ако успеят да влязат сред 
51-те избраници на бур-
газлии. 

Работата на журнали-
стите,  отразяващи 
дейността на местния 
парламент, е не по-малка 
от тази на съветниците 
и със сигурност застава-
нето им от другата 
страна ще е интересно 
за проследяване. 

От другата страна

Журналисти без 
опит влизат в 
местната 
политика, 
БНР шеф изненада 
с неочаквана 
кандидатура
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Често културата и 
изкуството вървят 

ръка за ръка с политиката. 
И този път в кандидат-
ските листи присъстват 
кандидати от този сек-
тор. Мария Табакова от 
„Левицата“ е режисьорка 
и един от ярките приме-
ри за човек на културата 
в политиката. Тя има 
опит и като общинска 
съветничка в предишния 
мандат на Бургаския 
общински съвет. 

Трима музиканти също 
са кандидати за съветни-
ци. Това са Петър Бинев 
и Георги Русев от СЕК. 
Вторият е и изявен еко-
лог. Музикант има и в 
листата на „Български 
възход“ – Анастас Пана-
йотов. Двама са кандида-
тите художници. Едини-
ят е добре познатият на 
бургазлии Митко Иванов, 
който освен с четката 
си служи добре и с думите 
и историческите факти. 
Съавтор е на „История-
та на Бургас“, а наскоро 
издаде и „Бургаският 
жаргон до 1989“. 

Оперният певец Дими-
тър Панчев е кандидат 
за общински съветник от 

листата на „Български 
възход“. От „Левицата“ 
кандидат пък е иконопи-
сецът Тошко Вачев, из-
вестен с това, че е роден 
в Кулата на фаропазача.

Спортисти и спортни 
деятели и този път са 
част от кандидатските 
листи. Капитанът на 
волейболния „Нефтохи-
мик“ Иван Станев, който 
стана шампион предния 
сезон, е в листата на ГЕРБ. 
Тук е и футболистът 
Цветан Филипов. Още 
един футболист, но бивш 
е в редиците на „Български 
възход“. Това е Станчо 
Цонев. Димитър Костов 
и Йордан Георгиев са 
кандидати от КОД. Иван 
Марков и Павел Алексиев 
пък са в отбора на СЕК за 
вота. 

Хòра на културата, 
изкуството и спорта

Режисьорка, трима 
музиканти, двама 
художници, оперен 
певец, иконописец 
и футболисти  
се борят за 
съветници



Редки и интересни професии: 
коафьорка, каменоделец и 
дизайнерка

КОД и СЕК с любопитен избор

Най-любопитни са 
редките и интересни 

професии на кандидати, 
присъстващи в листите 
за ОбС изборите.   

Така например в тях 
фигурира коафьорката 
Стоянка Неделчева от 
КОД. Отново при хората 
на Петър Москов е каме-

ноделецът Веселин Нико-
лов. В СЕК пък си имат 
дизайнерка. Това е Жули-
ета Захариева. Пак в ре-
диците на Бачийски са 
Тодор Иванов и Ивана 
Сотирова. Те са посочени 
единствено като експер-
ти, което най-вероятно 
е пропуск. 


ФОТО: FREEPIK.COM
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Обновяване. Държавата ще инвестира 6 400 000 лева в обновяване на 11 корабно място в пристанище Бургас

МЕСТНИ ИЗБОРИ 2023

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Поредна важна част от 
„Планът Бачийски“, както 
е познат планът за иконо-
мическо развитие на Бургас, 
разработен от Константин 
Бачийски, вече се изпълнява 
пред очите на всички.

Преди броени дни стана 
ясно, че ДП „Пристанищна 
инфраструктура“ е пред-
видила 6.4 млн. лв. за об-
ществена поръчка, която 
е свързана с ремонт и обно-
вяване на 11 кейово място.

Това е точката, в която 
преди 1989 година на бур-
гаското пристанище се 
обслужваха товари, свър-
зани с дейността на тога-
вашната държавна транс-
портна компания СОМАТ, 
която тогава е била най-
голямата в Европа, разпо-
лагаща с 10 000 камиона.

Сега след обновяването 
на съоръжението, то ще 
повиши капацитета си, ще 
се увеличи и допустимото 
натоварване на кейовата 
стена и ще може отново 
да се обработват „ро-ро“ 
товари (предназначени за 
превоз на транспортни 
средства). Основно пре-
димство на този сегмент 
е, че товарите са опакова-
ни, не предизвикват замър-
сяване или запрашаване, а 
при транспортирането им 
към вътрешността на 
страната и Европа ще 
минават през съществува-
щия изход на пристанище 
Запад, а от там директно 
в индустриалните зони или 

магистрали. По този начин 
икономическите ползи ще 
остават за Бургас без по 
никакъв начин да се нато-
варва трафикът в централ-
ните части на града.

За този развой на съби-
тията от голямо значение 
бяха системните и после-
дователни усилия на Кон-
стантин Бачийски и него-
вия екип да привлече 
подкрепа за своя план.

„Противоположна беше 
идеята на сегашното ръ-
ководство на община 
Бургас, която искаше да 
развива в тази част на 
пристанището градинки, 
кафета и зони за развлече-
ния. Възпротивих се срещу 
този вариант на Генерален 
план, защото моята идея 
винаги е била да се развиват 
корабни места, както и да 
се изгражда нов дълбоково-
ден терминал с нови 8 ко-
рабни места. Доказано е, че 
едно работещо корабно 

място носи за месец повече 
приходи в сравнение с на-
емите за година от всички 
ресторанти и кафенета, 
взети заедно“ – коментира 
кандидатът за кмет Кон-
стантин Бачийски.

Той определи обявяване-
то от ДППИ на общест-
вената поръчка за обновя-
ване на 11 корабно място 
като доказателство, че 
идеите му са реални и имат 
икономическа логика за 
разлика от фантазиите на 
някои от останалите пре-
тенденти за кметския пост 
в Бургас.

Като последващ ефект 
от ремонта на кейовото 
място и неговата експлоа-
тация ще бъдат създадени 
нови работни места по 
транспортните и логис-
тични вериги в Бургас, в 
региона и в цялата страна. 
Ето защо според Констан-
тин Бачийски е абсурдно 
това, че сегашното ръко-

водство на общината има 
намерение да обжалва вари-
анта на Генералния план с 
новите корабни места и 
продължава да държи на 
концепцията си за ресто-
ранти и кафенета вместо 
кораби с товари от цял 
свят.

„Ако заложим само на 
търговските обекти, дъл-
госрочно ще загубим. Време 
е да признаем, че няма как 
ресторантите да заменят 
корабите и това да доведе 
до сериозен икономически 
растеж. В исторически план 
градът се е разраствал 
покрай развитието на 
пристанището, тъй като 
обслужването на корабите 
генерира допълнителни 
доходи и работни места 
заради съпътстващите 
дейности при обработката 
на товари“ – коментира 
Константин Бачийски.

„Бъдещето на Приста-
нище Бургас е свързано с 

обслужване на кораби и 
товари, а не с изграждането 
на лъскави офиси и заведения 
на мястото на съществу-
ващите корабни места. 
Офиси могат да се строят 
навсякъде, но кораби могат 
да бъдат обслужвани само 
в пристанището. А и при-

ходите за един ден от едно 
корабно място често са 
по-високи от генерираните 
приходи за месец от наеми 
на всички търговски обек-
ти в Зоната за обществен 
достъп“ – коментира кан-
дидатът за кмет Констан-
тин Бачийски.

Сериозен успех по „Планът Бачийски“ 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Законът за защита на 
лицата, подаващи сигнали 
за нарушения, влезе в сила 
от началото на годината 
и българските фирми вече 
са задължени да имат съз-
дадени вътрешни правила. 
За това предупреди Калин 
Славов – изпълнителен 
директор на Асоциация 
„Прозрачност без граници“. 
Сред фокусите в работата 
на правозащитната орга-
низация, която преди дни 
отбеляза 25 години от 
създаването си, са както 
преодоляването на ко-
рупционните практики у 
нас, така и бизнес интегри-
тетът.

Що е то „бизнес 
интегритет“?

„Това е подход при струк-
турирането на управле-
нието, който може да бъде 
приложен както в публич-
ната, така и в частната 
сфера. Ако си представим 
един корумпиран чиновник, 

то от другата страна има 
някой, който го съблазнява. 
И този „съблазнител“ най-
често е бизнесът. Това, за 
което ни говори бизнес 
интегритетът е, че не би 
трябвало да се използват 
такива практики, които 
деформират управлението. 
Практики като предоста-
вяне на подаръци, госто-
приемство, спонсорство. 

Големите компании, гово-
рейки за бизнес интегритет, 
са записали, че не се предос-
тавят дарения на полити-
чески партии, не финанси-
рат политически кампании“.

В бизнеса изключително 
важни са вътрешните 
правила, по които се рабо-
ти.  В България вече същест-
вуват стандарти, които 
определени отрасли възпри-

емат и въвеждат. Същест-
вуват и Международната 
организация за стандарти-
зиране, Български държавен 
стандарт. Има го и 

Стандарта за 
управление на 

корупционния риск, 

който е български държавен 
стандарт. Всички тези 
стандарти имат практи-
ческо измерение, припомня 
Калин Славов. В същото 
време общият бизнес кли-
мат в страната е такъв, 
че на етиката в бизнеса се 
гледа като на ненужна, а 
доброволните правила се 
смятат за пречка в рабо-
тата или за не особено 
съществен атрибут на 
бизнес дейността. 

Затова в Плана за въз-
становяване и развитие и 
в Споразумението на Бъл-
гария с Европейската коми-
сия има антикорупционни 
елементи, които трябва 
да се изпълняват, каза още 
изпълнителният директор 
на Асоциация „Прозрачност 
без граници“.

Законът за лицата, подаващи сигнали,  
задължи фирмите да имат вътрешни правила

Обществената поръчка за обновяване на 11 корабно място

11 корабно място

Калин Славов
УВЕДОМЛЕНИЕ

На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за 
извършване на оценка за въздействието върху околната среда, 
се уведомяват всички заинтересовани лица относно инвестицион-
ното предложение:

„Жилищна сграда  в ПИ 69746.16.2   в  местност „до селото” 
в землище  на  с.Страцин, общ.Поморие.  

Възложител на проекта е:  Милчо Димитров Иванов

ОБЯВА

Продавам три декара земеделска земя до парка на Бургаски 
минерални бани или ги заменям за парцел в Слънчев бряг. 

Телефон за контакт: 0898778874  



Успех на айтоската школа по акробатика 
на европейския квадрат във Варна

Четирима талантливи айтоски състезатели в националния отбор  
на Европейското първенство във Варна
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Четирима талант-
ливи айтоски със-
тезатели по спорт-

на акробатика участваха 
на най-престижното 
състезание в България – 
Европейското първенство 
по спортна акробатика, 
което се проведе във Варна. 
Два български състава с 
айтоско участие спече-
лиха две четвърти места 
на първенството при 
възрастовите групи.

Мъжката двойка на КСА 
„Орел“ – Айтос (11–16 
години) Янко Киров/Антон 
Станчев влезе със силен 
старт и с втори резултат 
във финала. Те бяха пър-
вите български финалис-
ти на първенството. След 
последното изиграване на 
финала, айтоските мом-
чета заеха престижното 
четвърто място сред 
най-силните в Европа. 
Треньори на двойката са 
Мартин Бенов и Катя 
Цанева от КСА „Орел“ – 
Айтос. Титлата в тази 
възрастова група спечели 
двойката на Португалия 
пред Германия и Украйна. 

Смесената двойка Крис-
тиян Манолов и Вилиана 
Костадинова във възрас-
това група 12–18 години 
се представи блестящо. 
Тяхното невероятно 
изпълнение ги изстреля 
директно на финал. Ай-
тозлийката Вилиана и 
нейният партньор успя-

ха да представят България 
изключително достойно, 
като се класираха за финал 
и заеха четвърто място, 
в конкуренция с общо 13 
смесени двойки на евро-
пейския квадрат във Варна. 
Треньор на смесената 
двойка е Гергана Денева. 

Женската двойка Иве-
лина Борисова – Сияна 
Кирякова, с треньор 
Гергана Денева, която през 
пролетта ни зарадва с 
бронз от Международния 
турнир в Алберсхаузен, 
Германия не стигна до 
финал, но показа отлична 
подготовка и спортен 
хъс. Ще припомним, че 
двете момичета учат в 
Спортното училище в 
Бургас. Ивелина се състе-
зава за айтоския „Орел“, 
а Сияна за бургаския 
„Нефтохим“.

Представянето на 
нашите спортни талан-
ти Антон, Янко, Вилиана 
и Ивелина във Варна, в 
състава на националния 
отбор на България, е из-
ключителен успех за ай-
тоската школа по спорт-
на акробатика. Подобен 
голям успех Айтос помни 
от 2016 г., когато женска-
та двойка на „Орел“, Айтос 
Мариела Костадинова – 
Мими Казакова беше в 
състава на националния 
отбор за Световното 
първенство в Китай.

НП

Общински съвет на БСП – Айтос  
с покана към айтозлии

На 23.10.2023 г., в Заседателната зала на Общи-
ната, от 17,30 ч ще се проведе среща с проф. Иво 
Христов. 

Ще разговаряме за местните избори и между-
народната обстановка. 

Вход свободен и политически необвързан!

Треньорът Мартин Бенов поздравява първите финалисти – 
Антон и Янко

Смесената двойка Кристиян Манолов и Вилиана Костадинова

Женската двойка Ивелина Борисова – Сияна Кирякова
ФОТО: БФСА

Четвърто място за мъжката двойка на Айтос Янко Киров/
Антон Станчев
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Със задружни усилия деца и младежи 
промениха облика на ДГ „Калина Малина”
По проект на Младежкия международен център – Бургас за младежки инициативи

Детска градина „Калина 
Малина“ придоби нов 
облик. Това стана бла-

годарение на усилената работа 
на деца от Айтос, техните 
родители и младежки работ-
ници от Младежкия междуна-

роден център-Бургас. 
Дейностите бяха извърше-

ни по проект на Младежкия 
международен център – Бургас 
за младежки инициативи. Освен 
да направят забавачницата 
по-красиво и приятно място 

за децата, целта на работна-
та група беше да даде пример 
за подражание на по-малките 
жители на Айтос, как със за-
дружни усилия детската 
градина може да стане още 
по-хубава и приветлива.

Работата по освежаването 
се осъществи с подкрепата на 
здравните медиатори от 
Айтос и благодарение на *Про-
ект №BGLD-2.001-0002 „Създа-
ване на Младежки междунаро-
ден център – Бургас“, който 
се реализира по програма 
„Местно развитие, намалява-
не на бедността и подобрено 
включване на уязвими групи“, 
финансирана от Финансовия 
механизъм на Европейското 
икономическо пространство 
(ФМ на ЕИП) 2014–2021.

НП

„Балджиеви 91“ ООД

„Айтос Автотранс-
порт“ ЕООД

Кооперация производи-
телна КООП

„Кокала“ ЕООД

„Бошнаков“ ЕООД

„ЗСК Лозово“ АД

„Агрокорн“ ООД

Кооперация ЗК „Сила“

Атанас Желязков 
Качулков

„Мурад 61“ ООД

„Деметра“ ООД

к-с „Звезда“ с. Съдиево 
– „Дрийм Рилакс Сейнт 
Джордж“ ЕООД

Георги Петров Янев 
– общественик

Кооперация ВККЧЗС 
„АЕТОС“
„Симпто“ АД
„Оги старт“ ЕООД
„Фиоре“ ЕООД
Сдружение „ЛРД Сокол“
„Орел 2001“ ООД
„Медицински център 1 
Айтос“ ЕООД
ЕТ „Металпласт – Ди-
мо Найденов“
ЗКПУ „Житен клас“
Георги Манолов 
Георгиев 
Тодор Йорданов Манев
„Десий“ ЕООД
„Ди Ем Жи 72“ ЕООД
„Дядо Данчо“ ЕООД

Василка Стоянова 
Таскова

ДО УЧАСТНИЦИТЕ 
В СЕКЦИОННИ ИЗБИРАТЕЛНИ КОМИСИИ

С Ъ О Б Щ Е Н И Е

Във връзка с произвеждането на Избори за общински съветни-
ци и кметове на 29 октомври 2023 година ОБУЧЕНИЕТО на Се-
кционни избирателни комисии за община Айтос ще се проведе на 
22 октомври 2023 г. (неделя) от 11.00 часа в Читалище „Васил 
Левски“ гр. Айтос.

Регистрирането на участващите в обучението ще започне в 
10.30 часа.

Пример за подражание
Заедно можем!

ФОТО: НП

За лепенето на 
агитационни материали 

Всички агитационни 
материали, поставени в 
нарушение на Изборния 
кодекс и Заповедта на 
Кмета, подлежат на пре-
махване, съгласно чл. 186 
от ИК.

Нерегламентираното, 
предимно нощно лепене на 
предизборни плакати по 
всички възможни плоскости, 
стени, дървета, контей-
нери и т.н., включително 
на входната арка на парка, 
дава повод на Община 
Айтос да напомни на 
всички партии, коалиции 
и кандидати за общински 
съветници и кметове, че 
местата за поставяне на 
агитационни материали 
са определени със Заповед 
№РД-08-755/27.09.2023 г. 
на Мариана Димова, За-
местник кмет на Община 
Айтос. Заповедта опре-
дели местата за поставя-
не на агитационни мате-

риали на сгради и огради 
общинска собственост, 
считано от 29 септември 
2023 година.

За гр. Айтос е опреде-
лена оградата на бившето 
военно поделение, от към 
ул. „Хаджи Димитър“. В 
заповедта е указано, аги-
тационните материали 
се поставят така, че да 
не пречат на вече поста-
вените агитационни 
материали. Една партия 
или коалиция може да 
поставя един агитационен 
материал, за да има място 
и за останалите партии 
и коалиции. За селата са 
определени таблата на 
сградите на кметствата.

Всички агитационни 
материали, поставени в 
нарушение на Изборния 
кодекс и Заповедта на 
Кмета, подлежат на пре-
махване, съгласно чл. 186 
от ИК.

За удобство на медиците и за по-добро обслужване на паци-
ентите на Вътрешно отделение на „МБАЛ – Айтос“ ЕООД, 
Общината изгражда външен болничен асансьор

ДИМИТРОВДЕН 2023 
Община Айтос благодари  

на спомоществователите

БЛАГОДАРСТВЕНО ПИСМО ОТ ОБЩИНА ЦАРЕВО 
ЗА МОРАЛНАТА И МАТЕРИАЛНА ПОДКРЕПА

Уважаеми Господин Кмете,
Изказвам своята благодарност към Вас и 

към Вашия екип за финансовата и морална 
подкрепа, които ни оказахте в тази критич-
на, тежка и непосилна ситуация за община 
Царево.

Природните бедствия са непредсказуеми и 
в такива моменти се открояват истинските 
Човеци с достойно поведение и златни сърца!

С уважение,
инж. Георги Лапчев
кмет на община Царево

Фирма в Карнобат търси служители  
за следните позиции:

1. Електротехник - Основна заплата 1640 лв. + 200 
лв. ваучери за храна

2. Електроинженер - Основна стартова заплата 
1730 лв. + 200 лв. ваучери за храна

3. Механик - Основна заплата 1490 лв. + 200 лв. ва-
учери за храна

4. Огняри - Основна заплата 1340 лв. + 200 лв. вау-
чери за храна

5. Технолог високо алкохолни напитки - Основна 
стартова заплата 2050 лв. + 200 лв. ваучери за храна

6. Автомонтьор - Основна заплата 1500 лв. + 200 
лв. ваучери за храна

7. Оператор етикетираща машина - Основна за-
плата 1270 лв. + 200 лв. ваучери за храна

Тел. за връзка: 0888 606 087 или 0889 488 466



Община Айтос с отчет на  
проектите за мандат 2019–2023
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С финансиране по европейски и национални програми
– Проект „Реконструкция и рехабилитация на уличната 

мрежа в община Айтос“ – 1 948 716 лв.
– Проект „Интегрирани услуги за ранно детско развитие“ 

– приключва през 2021 г. – 387 763 лв.
– Проект „Реконструкция и рехабилитация на водопровод-

ната система в община Айтос“ – 5 860 456 лв.

Нови улични и тротоарни настилки в Айтос

– Проект „Благоустрояване на Градска градина в кв. 63, гр. 
Айтос, изграждане на спортна площадка и кът за фитнес“. 
Стойността на проекта е 1 310 321 лв. Финансирането е оси-
гурено с ПМС. Градската градина е един от символите на град 
Айтос. Създадена е в началото на ХХ век с доброволния труд 
на айтозлии и е с площ от 29 543 кв. м. 

– Проект „Детска градина с 4 целодневни и 1 яслена групи, 
находяща се в кв. 136, УПИ I по плана на гр. Айтос“. Проектът 
е одобрен за финансиране по Програма „Изграждане, пристро-
яване, надстрояване и реконструкция на детски ясли, градини 
и училища за периода 2020-2022 г. на МОН и е на стойност 
3 000 000 лв.

– Проект „Ремонт на уличните настилки в населените 
места“. Освен, че е реализиран проект на стойност 1 350 000 
лв., Общината отделя и бюджетни средства за текущи ремон-
ти на уличните настилки във всички населени места.

– Проект „Корекция и изграждане на пасарелки и водосток 
на западното дере в с. Карагеоргиево“. Средствата за общинския 
проект са осигурени с Постановление №250, Министерският 
съвет – 652 339 лв. 

– Проект „Подобряване на уличните настилки на населени-
те места в Община Айтос” /Улица № 3 с. Поляново и улици №6 
и №7 с. Малка поляна – 334 957.38 лева.

Реновирани улици в с. Поляново

– Проект „Реконструкция и рехабилитация на тротоарни 
настилки на улици в гр. Айтос“. Проектът се реализира чрез 
Стратегия за Водено от общностите местно развитие на 
МИГ-Айтос по ПРСР 2014-2020 – 467 978 лева.

– Проект „Благоустрояване и реновация на Спортната зала 
към стадиона в гр. Айтос” – 468 621,41 лв.

– Проект „Вътрешно преустройство на кафе-аперитив в 
партерния етаж от съществуваща административна сграда 
№9 от Общински комплекс „Алея на занаятите”, в Посетител-
ски център”, по Стратегията на МИГ-Айтос – 233 507 лева.

– Проект „Реконструкция улично осветление по ул. „Братя 
Миладинови”, „Софроний”, „Щерю Русев”, „Богориди”, „Вардар”, 
„Райна княгиня”, „Н. Рилски”, „Дядо Стойно”, „Д-р Павлов” гр. 
Айтос – 155 278 лв.

– Проект „Спортна площадка № 4 в УПИ I – за спортен 
терен, кв. 50, по плана на гр. Айтос”, по Програмата за развитие 
на селските райони за периода 2014 – 2020 г. – 84 804.36 лв.

Спортна площадка №4

– Проект „Подобряване опазването на околната среда в 
Одрин и Айтос“, по Програма за Трансгранично сътрудничест-
во между Република България и Република Турция по Приори-
тетна ос 1. Околна среда, Специфична цел 1.2. Подобряване на 
капацитета за опазване на природата, устойчиво използване 
и управление на общите природни ресурси чрез съвместни 
инициативи в трансграничния район – 346 831.65 лв. 

– Община Айтос е една от осемте общини в област Бургас, 
които изпълняват проект за реконструкция и рехабилитация 
на подземна инфраструктура и водопроводни съоръжения. 
Проектът е сред най-мащабните в България с финансиране по 
ОП „Околна среда“. Общият размер на инвестицията е 459 000 000 
лева. Част от него е Проект „Реконструкция на ВиК мрежата 
на град Айтос“ – 9 633 845 лв.

– Проект „Закриване и рекултивация на общинско депо“ – 
3 200 000 лв.

– Проект „Патронажна грижа“ – 114 266 лв.
– Проект „Доставка и монтаж на автоматизирана напои-

телна система на градски стадион „Крум Делчев“ и закупуване 
на оборудване“, по мярка 7.2 по Стратегията за Водено от 
общностите местно развитие на СНЦ „МИГ-Айтос” от ПРСР 
2014 – 2020 г. – 84 572 лв. 

– Проект „Изграждане на два детски къта на територията 
на Зоопарк – гр. Айтос“, финансирани по Национална кампания 
„Чиста околна среда – 2022 г.”. Стойност на проекта: 15 000 
лв. 

– Проект „Реконструкция на улица „Арда“ от О.Т. 24 до О.Т. 
7 и улица „Христо Кърджилов“ в гр. Айтос“, подаден за финан-
сиране по мярка 7.2 по Стратегията за Водено от общности-
те местно развитие на СНЦ „МИГ-Айтос” от ПРСР 2014 – 2020 
г. – 408 882.84 лв.

С инвестиция от над 3 млн. лв. Общината цели напълно нова 
визия на Емировския квартал

– Проект „Ремонт на Централна сграда на детска градина 
„Пролет“, гр. Айтос“, финансова помощ чрез Посолство на 
САЩ в България. СТОЙНОСТ на проекта: 267 997 лв.

– Проект BG05M9001-6.-002-0151-C01 „Патронажна грижа 
+“ в община Айтос“. Проектът се осъществява с финансовата 
подкрепа на Оперативна програма „Развитие на човешките 
ресурси“ – 2014–2020 г., съфинансиран от Европейския социален 
фонд на Европейския съюз, по Процедура BG05M9001-6.002 
„Патронажна грижа+“ – 114 266,88 лв. 

– Проект „Укрепване капацитета на болничната мрежа за 
реакция при кризи“ на Министерство на здравеопазването по 
процедура BG16RFOP001-9.001 „Мерки за справяне с пандемия-
та“ по приоритетна ос 9 „Подкрепа за здравната система за 
справяне с кризи” на Оперативна програма „Региони в растеж“ 
2014-2020 г. „МБАЛ-Айтос“ ЕООД е партньор по проекта. По-
дписано Споразумение за партньорство №РД-13-789 от 29.10.2021 
г. СТОЙНОСТ на проекта – 308 138,22 лв.

– Проект „Обзавеждане и оборудване за читалищата на 
територията на община Айтос“, по мярка 7.2 по Стратегия-
та за Водено от общностите местно развитие на СНЦ „МИГ-
Айтос” от ПРСР 2014 – 2020 г. – 49 800 лв.

– Проект „Подобряване опазването на околната среда в 
Одрин и Айтос“, финансиращ орган: Програма за Трансгранич-
но сътрудничество между Република България и Република 
Турция по Приоритетна ос 1. Околна среда, Специфична цел 
1.2. Подобряване на капацитета за опазване на природата, 
устойчиво използване и управление на общите природни ре-
сурси чрез съвместни инициативи в трансграничния район. 
Стойност на проекта – 346 831.65 евро. 

– Проект „Реконструкция на ул. „Димитър Благоев“, гр. 
Айтос“, одобрен за финансиране по мярка 7.2 по Стратегията 
за Водено от общностите местно развитие на СНЦ „МИГ-
Айтос” от ПРСР 2014 – 2020 г. – 320 745,23лв. без ДДС. 

– Проект „Реконструкция на ул. „Даме Груев“ и ул. „Зюмбюл“, 
гр. Айтос“, одобрен за финансиране по мярка 7.2 по Стратеги-
ята за Водено от общностите местно развитие на СНЦ „МИГ-
Айтос” от ПРСР 2014 – 2020 г. – 214 725.57 лв. без ДДС. 

– Проект „Изграждане на детска площадка в УПИ III, кв. 3А 
и детска площадка в УПИ I, кв. 191 в град Айтос, Община Айтос“, 
подаден за финансиране по мярка 7.2 по Стратегията за Воде-
но от общностите местно развитие на СНЦ „МИГ-Айтос” от 
ПРСР 2014 – 2020 г. – 58 273 лв. без ДДС.

– Обект „Изграждане и реконструкция на улици с прилежа-
щи паркоместа кв. 5, кв. 5а, кв. 5б, кв. 8, кв. 8а, кв. 8б по плана 
на гр. Айтос, общ. Айтос, сключено споразумение за финанси-
ране към МРРБ. Стойност – 3 166 000 лв. 

Изцяло реновирани и обзаведени са две болнични отделения в 
МБАЛ Айтос – Инфекциозно и Детско отделение

– Проект „Извършване на основен ремонт на спортна пло-
щадка в СУ „Никола Вапцаров“, гр. Айтос“, одобрен за финан-
сиране по Модул 2 „Основен ремонт на спортни площадки“ по 
Програма за изграждане и основен ремонт на спортни площад-
ки в държавните и общинските училища към МОН. – 85 211 лв. 

– Авариен ремонт на читалище „Кирил и Методий“, с. Пе-
щерско, община Айтос, трансфер от държавния бюджет за 
непредвидени и/или неотложни разходи за предотвратяване, 
овладяване и преодоляване на последиците от бедствия –  
374 941 лв.

– Проект „Изграждане на градинка със зона за отдих върху 
общински терен в централната част на гр. Айтос”. Финанси-
ращ орган: ПУДООС към МОСВ Национална кампания „За чиста 
околна среда – 2020 г.”. Стойност на проекта: 10 000 лв.

– „Изграждане на детска площадка в детска градина на с. 
Карагеоргиево“. Стойност на проекта – 10 000 лв. Одобрен за 
финансиране с ПМС № 360/ 10.12.2020 г.

– 14 конкурсни проекта по НК „За чиста околна среда 2021“ 
– 135 000 лв. 

– Проект „Изграждане на два детски къта на територията 
на Зоопарк – гр. Айтос“, финансиран от ПУДООС към МОСВ 
Национална кампания „За чиста околна среда –2022 г.”. Стойност 
на проекта: 15 000 лв. 

– Проект „Почистване, облагородяване и изграждане на 
детски кът върху общински терен в с. Черноград, община 
Айтос”, финансиран от ПУДООС към МОСВ Национална кам-
пания „За чиста околна среда – 2023 г.”. Стойност на проекта: 
15 000 лв. 

– Проект „Грижа в дома“ – 636 476 лв.
– Проект „Ремонт на НЧ „Пробуда-1929“ с. Мъглен – 303 690 

лв. без ДДС.
– Подадени 14 проекта на сдружения по Програмата за 

енергийна ефективност – за 14 000 000 лв. 
– Проект „Изграждане и осигуряване на ефективно функ-

циониране на Младежки център в Община Айтос“, подадено 
проектно предложение, на стойност 1 799 994,62 лева.

– Проект „Укрепване на капацитета на община Айтос за 
предоставяне на социални услуги“, финансиран по Програма 
„Развитие на човешките ресурси” 2021-2027. Стойност на 
проекта: 88 811 лв. Изпълнява се.

– Проект „Укрепване на капацитета на община Айтос за 
ефективно и ефикасно изпълнение на ПРР“, финансиран по 
ОПЕРАТИВНА ПРОГРАМА „РЕГИОНИ В РАСТЕЖ” 2014– 2020 г. 
Стойност на проекта: 179 998,16 лв. Изпълнява се.

– Проект „Закупуване на оборудване и обзавеждане на поме-
щения на Защитено жилище за лица с умствена изостаналост“, 
финансиран от фонд „Социална закрила“ 2023 г. към МТСП. 
Стойност на проекта: 34 500 лв. 

Напълно обновена е спортната зала на градския стадион, 
която не беше основно ремонтирана от изграждането ѝ през 
70-те години на ХХ в.
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Зоопаркът в Айтос, партньор по 
проект за връщане на изчезнали 

видове животни в природата
Съгласно Договор за про-

веждане на дейности по 
размножаване и реин-

тродукция, Зоопарк Айтос 
работи и помага изчезнали 
видове животни да се върнат 
в природата. В тази връзка, 
четири елена лопатари от 
колекцията на зоопарка бяха 
предоставени за дейностите 
по проект на сдружение ФОНД 
ЗА ДИВАТА ФЛОРА И ФАУНА.

Проектът предвижда въз-
становяването на черния 
лешояд в България, с използва-
нето на европейски опит, 
подобряване на условията за 
гнездене и хранителната база, 
подпомагане на местните 
животновъди, популяризира-
не на екстензивно животно-
въдство и увеличаване на едрия 
копитен дивеч, намаляване на 

заплахите и подпомагане на 
националните капацитети за 
програми за реинтродукция. 
Крайната цел на проекта е да 
създаде гнездяща популация 
черни лешояди в България, за 
да възстанови връзките меж-
ду популациите на вида на 
Балканите (Гърция) и Крим, и 
тези в Алпите и на Пиренейския 
полуостров, като подпомогне 
създаването на устойчива 
Пан-европейска популация на 
вида.

Заедно с други животни от 
същия вид, айтоските елени 
са настанени в обширно за-
граждение в близост до гр. 
Котел. Оградата на волиера-
та е достатъчно висока и 
сигурна срещу хищници и там 
елените ще бъдат отглежда-
ни и размножавани в естест-

вени условия. Тяхното поко-
ление ще бъде пускано и 
разселвано в природата през 
следващите години. Участи-
ето на зоопарка в това ново 
начинание няма да е еднократ-
но. Предвижда се и за напред 
да предоставяме животни на 
сдружението ФДФФ, не само 
лопатар, но и европейски 
муфлон, който Зоопарк Айтос 
успешно размножава.

Една от стратегическите 
цели на Фонд за дивата фло-
ра и фауна, свързана с връща-
нето на лешоядите в България, 
е подкрепа за дивеча и трево-
пасните животни (елени, 
сърни, диви кози). Техните 
популации са намалели драс-
тично на места, вследствие 
на усилено бракониерство.

Новата роля на модерните 

зоопаркове по света е да раз-
въждат ценни, редки и застра-
шени видове животни, като 
приплодите се изпращат 
контролирано в естествена-
та им среда, на места, на 

които популацията е силно 
намаляла или видът направо 
е изчезнал, казва Росица Зла-
тева, управител на Зоопарк 
Айтос, и допълва, че Зоопарк 

Айтос има идея да участва 
активно в отглеждането на 
лешояди и контролирано ос-
вобождаване на приплодите 
им в природата.

НП

ОУ „СВЕТЛИНА“, ТОПОЛИЦА 

Грамота „Вярната посока“ 
– заслужена награда по случай 
Международния ден на учи-
теля получиха за своята 
екипна работа учителите 
от ОУ „Светлина“, Тополи-
ца Мариана Атанасова, 
Донка Костова, Красимира 
Георгиева, Елена Перчемлиева, 
Мехмед Иляз, Сибел Муста-
фа и Янита Пепелянкова. 
Наградата се присъжда за 
високи постижения в учи-
лищното образование и беше 
връчена от началника на 
РУО-Бургас Петя Петрова. 

На официалната церемо-
ния по отличаването на 
педагози от област Бургас 
бяха Димитър Николов - кмет 
на община Бургас, Пламен 
Янев - областен управител, 
тенисистката Магдалена 
Малеева и плувецът Цанко 
Цанков. Емоциите и праз-

ничното настроение бяха 
подсилени от прекрасни 
детски изпълнения и споде-
лените вълнения на Малеева 
и Цанков. И двамата високо 
оцениха ролята на учители-

те за своите постижения и 
житейско израстване. 

Церемонията беше изпъл-
нена не само със споделеност 
и вълнение от признанието, 
а и с предизвикателство за 

бъдещи съвместни проекти 
между наградените екипи. 
Екипът на ОУ „Светлина“ 
прие с вълнение наградата, и 
с увереността, че работи 
във „Вярната посока“.

ДГ „РАДОСТ“ – АЙТОС 

Събитие, изпълнено с 
гордост и емоция – заслу-
жена грамота „Вярната 
посока“, по повод Между-
народния ден на учителя. 
Получиха я учителите 
Теодора Няголова и Радка 
Стоянова от ДГ „Радост“ 

– Айтос. Наградата се 
присъжда за високи пости-
жения в образователния 
процес 

Удовлетворени от тази 
награда и с желание за още 
успехи, ДГ „ Радост „ дока-
за, че има смелостта и 
устойчивостта да следва 
„Вярната посока“.

Празничен октомври в Айтос – Димитровден 2023

Веселин Маринов ще празнува с айтозлии на площад „Свобода“, 
в навечерието на Димитровден

ДГ „Радост“ следва 
„Вярната посока“

Теодора Няголова и Радка Стоянова на церемонията за връч-
ването на наградите   ФОТО: ДГ „РАДОСТ“ 

21.10.2023 г., 10.00 ч., Спортна зала „Аетос“
Национален турнир по свободна борба
23. 10. 2023 г., 18.30 ч. Военен клуб – Айтос
Приятели на Айтос в „Есенни поетични 
послания“
25.10.2023 г., 18.00 ч., площад „Свобода“
Концерт на ВЕСЕЛИН МАРИНОВ

26 октомври 2023 г. –  
Димитровден

09.00 ч., Храм „Св. Димитър“ – Празнич-
на Св. Литургия с Агатополски епископ 
Йеротей и Хор „Св. Наум Охридски“ – 
София 

11.00 ч., Площад „Свобода” – Литийно 
шествие 

• Ритуал за издигане на знамената
• Молебен за здравето на айтоското 
гражданство
• Тържествено откриване на празника с 
ДТС „ТРАКИЙЧЕ“,  СУ „Христо Ботев“, 
Ръководител и хореограф Росица Кавръ-
кова

12.00 ч. – КОНЦЕРТ НА ФОЛКЛОРЕН 
АНСАМБЪЛ „ПИРИН“– Благоевград, Гл. 
художетвен ръководител и хореограф 
Мирослав Димитров

26 октомври 2023 г., Ловно стрелбище 
– Айтос
СЛРД „Сокол“ с турнир по ловна страл-
ба и курбан за празника

26 октомври 2023 г., 16.00 ч., Градски 
стадион „Крум Делчев“
Футболна среща на ветерани на ФК 
„Вихър“

28.10.2023 г., 10.00 ч., Спортна зала „Аетос“
Традиционен турнир по баскетбол

01.11.2023 г., 17.30 ч., НЧ „Васил Левски 
1869“
Концерт „Чест и слава Вам, будители 
народни!“ 
Художествените състави на Читали-
щето

11.11. 2023 г., 9.00 ч., Мотополигон – Айтос
Grand prix Айтос 2023 по мотокрос

Екип от учители на ОУ „Светлина“, 
Тополица с награда за високи постижения

Част от екипа 
с областния 
управител 
Пламен Янев и 
Петя Петрова 
– началник на 
РУО – Бургас
ФОТО: ОУ „СВЕТЛИНА“

Четири елена лопатари от колекцията на зоо-
парка бяха предоставени на сдружение ФОНД ЗА 
ДИВАТА ФЛОРА И ФАУНА На път за Котел    ФОТО: НП



Преди няколко месеца бях на 
международен семинар за 
паркирането в градска среда. 
В него опит обменяхме заедно 
с колеги от Варшава, Будапеща 
и Виена. Австрийците вече са 
въвели следните ограничения: 
от десет паркоместа пред 
сградите в центъра на столи-
цата са останали три за рези-
дентите. Останалите сами 
трябва да се справят с нами-
рането на място за паркиране. 
Там казват: „Да живееш в 
центъра на Виена е привилегия!“ 
Ако не искаш, отиваш в квар-
тал. В Будапеща по същия 
начин ги решават транспорт-
ните неволи. Ние тук не сме 

готови за такива кардинали 
мерки и ние самите не сме 
узрели за тях, навсякъде се 
движим с кола. Паркоместата 
няма как да се увеличат. В 
новата програма за управление 
през следващия мандат на 
Димитър Николов е предвиден 
втори етаж на паркинга на 
улица „Гурко“ и още един до 
новата детска болница.

– Сега обстоятелствата 
са променени и може много 
хора да са узрели вече за мно-
гоетажни паркинги на раз-
лични локации в града, не 
трябва ли да се поднови 
отново кампанията за убеж-
даване на жителите, че те 
са необходими?

– Ние сме готови да я запо-
чнем, колеги имаха силна воля 
и ние сме съгласни с тях, но и 
те не успяха да се преборят. 
Впоследствие може би с теж-
ки законови мерки може де се 
регулират, като колите с 
нисък евроклас да не влизат в 
центъра на града. В Унгария са 
въвели и друга мярка – втора-
та кола в семейството плаща 
три пъти по-голям данък, а 
третата – 10 пъти.

И сега има подписка от 
живеещи в „Лазур“ и покрай 
Морската градина зелената 
зона да стане целогодишна. 

По време на срещите с хора 
по време на кампанията стиг-

нах до извода, че трябва да се 
увеличи бройката на служи-
телите в УКОРС и ще направя 
това предложение, както и да 
имат автомобили, за да бъдат 
на повече места, като един 
постоянно трябва да е в „Са-
рафово“.

– Специално за „Сарафово“ 
имаше едно писмо на кметския 
наместник там, с което той 
настояваше да се разкрие 
полицейски участък, защото 
през лятото кварталът 
става малък самостоятелен 
град и е невъзможно той да 
бъде полицай, пожарникар, 
медиатор, данъчен инспектор, 
инспектор на БАБХ и всяка 
друга институция.

– Наистина е трудна рабо-
тата на кметския наместник 
в „Сарафово“ през лятото. 
Понякога дори се възхищавам 
как издържа. Има проблем с 
движението в квартала, няма 
къде да паркират колите. 
Много жители не си закупуват 
паркоместа в кооперациите и 
си оставят колите отвън. 
Самата довеждаща инфра-
структура е тясна. Според 
мен движението трябва да 
стане еднопосочно, за да може 
да има бърза пропускливост. 
В момента на много места не 
може да премине Противопо-
жарна кола заради паркирали 
коли от двете страни на пътя 

и разстоянието, което оста-
ва на улицата, е 2,40 м. 

– А може ли да стане едно-
посочно движението?

– Да, но ни спира строител-
ството на много кооперации 
и преминаването на строи-
телната техника. За кварта-
ла са предвидени още два 
паркинга.

– Извън темите с инфра-
структура, има и други со-
циални, с които се занимава-
те? Разкажете малко за тях.

– Понеже работя само с 
мъже в моя бизнес и живея само 
с мъже, ми липсваха темите, 
които вълнуват жените, 
така станах председател на 
„Жени ГЕРБ“, като поисках да 
сменя малко фокуса на жените 
в политиката и бизнеса. Да не 
се занимават само с благотво-
рителни кампании. В това 
няма нищо лошо, но исках да 
минем към обучение по разни 
теми и започнахме със семина-
ри. На един от тях експерти 
от МТСП разясняваха как да 
се ползва майчинството от 
друг член от семейството, 
направихме обучителни кам-
пании за хранене на децата, 
защото много от тях вече се 
раждат с алергии, с някаква 
непоносимост. След това 
имахме друго събитие как де-
цата да се предпазят от 
опасностите в интернет.

Сега на 20 октомври правим 
поредно, този път темата е 
фокусирана върху репродук-
тивните проблеми, знаете, че 
Община Бургас има инвитро 
програма, а в листата на кан-
дидатите за съветници от 
ГЕРБ е Ваня Христова от 
„Искам бебе“, както и д-р 
Лидия Стефанова, която също 
ще помогне.

Инвитро програмите тряб-
ва да са държавна политика, а 
не да са в тежест на общини-
те. Имаме демографска криза, 
а ние не помагаме на хората, 
които са избрали да живеят в 
тази държава и да отглеждат 
децата си тук, ние искаме да 
се обърне фокусът върху тях. 

Накрая искам да се обърна 
към всички хора, които са из-
брали да живеят в този град, 
както аз съм го направила – 
живея, работя и обичам, съз-
дала съм семейство в него. Аз 
съм избрала да живея в този 
град, независимо че съм имала 
възможност да живея другаде. 

Искам да им кажа: Ако иска-
те нещо да се случва, не може 
да бъдете само във фейсбук, 
наистина трябва да полагате 
усилия – хвърлянето на фаса 
през прозореца, боклука зад 
задния блок го правите вие.

Апелирам: Пазете го този 
град, помислете си как ще го 
оставим на децата си!
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Евелина Михалева –  
мъжкото момиче, което 
застава и зад женски каузи 
Кандидат за общински съветник от ПП ГЕРБ

-жо Михалева, каква е моти-
вацията Ви да се впуснете в 
надпреварата за втори 
мандат?

– Най-главното е, че на един 
общински съветник доста 
време му трябва да свикне с 
работата в него, а покрай 
двете години ковид, икономи-
чески кризи и войни не остана 
много време да се мисли за 
пътната инфраструктура и 
безопасността на движение, 
които са основен мой приори-
тет. 

– През първия мандат за 
какво не достигна времето?

– Вникнах в голяма част в 
проблемите, но фокусът през 
този първи мандат беше в 
друга посока.

– А сега накъде ще е обър-
нат той?

– Фокусът ще е върху ин-
фраструктура и безопасност 
на движението. Пътищата 
ще трябва да са по-безопасни 
особено покрай детските 
градини, училищата и начина 
на пресичане на децата.

Аз живея в квартал „Сара-
фово“ и основните ми усилия 
са насочени към подобряване 
средата на живот в него. Искам 
да има още два входа и изхода, 
които ще улеснят гражданите, 
ще бъде по-добре за тях и 
това ще направи самия градски 
транспорт по-ефективен. 

Много ще настоявам за още 
входове и изходи от „Славейков“ 
и „Зорница“, които да имат 
достъп до основните булевар-
ди. 

Аз съм привърженик съм 
кръговите кръстовища. Мисля 
за светофара до УМБАЛ – Бур-
гас, там едно страхотно 
кръгово може да се получи и ще 
облекчи трафика. Защото 
сутрин жителите от новия 
затворен комплекс „Перла“ 
трудно излизат и са в тапа.

Един от акцентите на кме-
та Димитър Николов в програ-
мата му е ремонт на полигона 
в село Лъка, това е много стара 
моя идея, водих дълги разговори 
с Гимназията по транспорт, 
за да се учат учениците да 
паркират, на голяма част от 
тях не им достига времето в 
учебните часове, след това се 
пускат в трафика и не могат 
да се оправят.

Самите автошколи също 
настояват за това. Тази страст 
към безопасността на движе-
нието идва от това, че моят 
баща беше дълги години шеф 
на СБА.

– Друга болезнена тема за 
бургазлии е липсата на дос-
татъчно паркоместа, пре-
пълнена синя зона, непрекъс-
нато в Постоянната комисия 
по транспорт разглеждате 
жалби, какъв е изходът?

– Тази битка не знам кой 
може да спечели. Автомобили-
те стават все повече, все по-
вече семейства имат по три 
автомобила. Ако се мине към 
кардинални мерки, то те няма 
да се приемат от гражданите. 

ЕВЕЛИНА 
МИХАЛЕВА

ФОТО: ГЕРБ

Г
 Тя е Ева Михалева, мъжкото момче, което застава и зад 
женски каузи, така може да я определи човек, който се 
запознава с нея и започва да я опознава, а след това затвърж-
дава първоначалното си мнение след всяка дума от разгово-
ра. От 28 години умело ръководи транспортен бизнес и 
спедиция в нелекия мъжки свят, у дома отново живее само 
сред мъже, политиката е третата сфера, където кръстосва 
шпаги с мъже, успява с финес и усмивка да ги покори и да ги 
накара да смекчат тона. 
 С фина женска, но категорична ръка успокоява страсти-
те в групата на ГЕРБ през изминалия мандат на Общинския 
съвет, влезе в местния парламент като областен координа-
тор на „Жени ГЕРБ“, оглави една от най-тежките комисии 
– тази за транспорт, просто защото той е в кръвта ѝ, 
закърмена е с него, като дъщеря на легендарен шеф на СБА в 
Бургас, решава, че ще превърне безопасността по пътищата 
в една от своите каузи.
 Цветна и категорична е Ева, не можеш да ѝ противоре-
чиш, да ѝ се сърдиш, нито пък да ѝ налагаш мнение, можеш 
обикновено да се съобразяваш; обичана и от своите, и от 
чуждите в Общинския съвет. 
 Определя се като щастлива майка, съпруга и вече баба.
 Живее в Сарафово, познава до болка всеки един проблем в 
този квартал и има решение за него.
 За този мандат си поставя следните цели:

• разширение на звеното на УКОРС, като поне един 
общински полицай да бъде зачислен за квартал „Сарафово“
• Повече входове и изходи на двата комплекса „Славейков“ 
и „Зорница“ в посока големите булеварди, така че да се от-
пуши трафикът 
• Втори вход и изход за „Сарафово“
• Второ кръгово на УМБАЛ – Бургас на мястото на 
светофара 
• Ремонт на полигона за млади шофьори, който вече е 
влязъл в програмата на Димитър Николов за нов мандат

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

ИНТЕРВЮ

К У П У В А Н Е Т О   И   П Р О Д А В А Н Е Т О   Н А   Г Л А С О В Е   Е   П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е .
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Лидерът на „Възраждане“ със силна подкрепа 
за кандидата за кмет на Бургас Тодор Ангелов
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Лидерът на „Възраждане“ 
Костадин Костадинов оказа 
силна подкрепа на кандидата 
за кмет на партията в Бургас 
– Тодор Ангелов. Председателят 
пристигна в Бургас за среща 
със симпатизанти на „Възраж-
дане“, но отправи национални 
послания.

„Мога да кажа, че нашата 
организация в Бургас е напра-
вила добър избор, защото ние 
навсякъде дадохме абсолютно 
пълна свобода на местните 
организации да решават какъв 
ще е кандидатът им за кмет и 
подредбата на листата“, зая-
ви той и отбеляза, че за да 
постигне целите си трябва 
доверието между национално-
то ръководство и по места да 
е взаимно. 

Лидерът на „Възраждане“ 
посочи още, че след тези избо-
ри те ще са втора политическа 
сила в България, което ще се 
изрази в броя кметове и общин-
ски съветници. 

„ПП/ДБ се изпразват от 
съдържание все повече и дори 
техните избиратели, които 
са доста безкритични към 
своите, стига да им повтарят 
мантрите на Американското 
посолство, дори и те вече не 
им вярват. Те направиха поре-
дица от светотатствени 
прегрешения. Това дори не е 
политически Франкенщайн, то 

отдавна го надмина. Техните 
избиратели може да са всякак-
ви, но не са глупави, а и аз не съм 
човек, който ще тръгне да 
обижда избирателите на други 
партии, защото аз може да не 
харесвам техните избраници, 
но съм длъжен да харесвам 
техните избиратели, най-мал-
кото защото ние други изби-
ратели нямаме, а всяка година 
постоянно намаляват“, заяви 
Костадинов и продължи с това, 
че 30 000 от избирателите на 
ПП/ДБ на последните избори 
са гласували именно за неговата 
партия.

Той призова бургазлии да са 
активни и да гласуват.

„Ако вие в тази ситуация 
не излезете да гласувате и ако 
не накарате и други хора да 
гласуват, няма на кого да се 
сърдите за това, че градът 
няма да върви добре. Ако успе-
ем да направим така, че във 
всяка една община да сме първа 
или втора политическа сила, 
България ще бъде съвсем раз-
лична след изборите“, каза още 
председателят на „Възражда-
не“.

Кандидатът за кмет Тодор 
Ангелов запозна присъстващи-
те с основните приоритети 
в програмата му за управление 
на града. Важните акценти 
падат върху икономиката, 
здравеопазването, социалните 
дейности и подобрената функ-
ционалност на общината.

Ангелов заяви, че на първо 
място трябва да се балансира 
харченето на общинския бюджет 
и то да е по-справедливо.

„Искаме да отворим и 
много нови работни места. В 
момента в Бургас има доста 
индустриални зони, но в тях 
какво няма? Има складове, има 
логистика, но няма индустрия, 
нищо че са индустриални 
паркове. Идеята ни е там да 
привлечем производства с 
висока добавена стойност. 
Такива са фармацията, маши-
ностроенето, електрониката, 
високите технологии. Ако 
успеем да привлечем такива 
фирми и направим предприя-

тия в Бургас, съответно ко-
гато е висока добавената 
стойност, тогава и заплати-
те ще са високи. И както в 
момента сме на 14 място по 
средна работна заплата в 
страната, ще можем да се 
издигнем поне до заслуженото 
4 място, какъвто е и по размер 
нашият град“, посочи той и 
добави, че по пример на други 
градове може да се изгради 
завод, произвеждащ елементи 
за автомобилната промиш-
леност. 

Фармацевтичен клъстър, 
който пряко да си взаимодейст-
ва с бъдещия факултет по 
фармация в университет „Проф. 

д-р Асен Златаров“ е другата 
голяма цел на Ангелов.

„Идеята ни е в областта на 
фармацията да привлечем 
всякакви фирми производите-
ли и тези, които се занимават 
с иновативна дейност и всич-
ко това да го групираме около 
предстоящото изграждане на 
фармацевтичен факултет към 
университет „Проф. д-р Асен 
Златаров“. Нашите депутати 
Цончо Ганев и Борис Аладжов 
успяха да съдействат за от-
пускане на над 200 хиляди лева, 
с които да започне проектира-
нето и изграждането на този 
факултет“, обясни кандидатът 
за кмет и обеща, ако бъде избран, 
да не стои в офиса си, а актив-
но да търси инвеститори.

В сектор „Здравеопазване“ 
Ангелов отбеляза, че е важно 
изграждането на кръвен център 
в Бургас, какъвто има в градо-
ве като Плевен и Стара Загора. 
Относно хеликоптерните 
площадки, които се предвиждат 
за изграждане в Морската 
градина, Ангелов посочи, че е 
далече по-важно те да са в 
близост до УМБАЛ-Бургас, а 
защо не дори и на покрива на 
болницата. 

Равномерно развитие на 
крайните квартали и малките 
населени места също е сред 
приоритетите на кандидата 
за кмет от „Възраждане“. По-
чист и по-зелен Бургас също е 
възможно да се постигне, според 

него.
„Идеята ни е да повишим 

чистотата на въздуха като 
изградим такива зелени пояси 
от ниска и гъста растителност, 
специално около главните 
улици на града, защото по 
този начин ние можем да на-
малим запрашеността на 
въздуха, да повишим чистота-
та му, да предотвратим шума 
от движещите се коли, както 
и да предотвратим много 
пътни инциденти“, добави 
Ангелов.

Районирането на града и 
избираеми районни кметове 
задължително трябва да се 
гласува от Общински съвет – 
Бургас още този мандат, 
смята той. Ангелов посочи, че 
е проверил отново закона и 
Бургас отговаря на изисквани-
ята за такива. Припомни и 
последния провален опит това 
да се случи в мандат 2015–2019. 

Общински целодневни домо-
ве за възрастни хора, в които 
се плаща само процент от 
пенсията, е другият важен 
акцент от програмата му, 
както и еднократно финансо-
во стимулиране за образовани 
семейства, на които се ражда 
трето дете.

Срещата продължи с въпро-
си от публиката, а на един от 
тях – как да са сигурни, че вотът 
няма да бъде манипулиран, 
Костадинов отговори така:

„Гласувайте с хартия!“ 

Амбиция. „Възраждане“ иска да е втора политическа сила след вота

Кандидатирах се за кмет 
на Приморско, за да бъда ал-
тернатива на досегашния 
модел на задкулисно и ко-
рупционно управление. Упра-
вление, което всяваше страх 
и беше основано на принципа 
на местния феодализъм. Така 
обяснява мотивите си канди-
датът на „Възраждане“ за 
Приморско Снежана Йордано-
ва. Целта ми и моето мото е 
„Да управляваме заедно с 
гражданите“, посочва тя. 

Като пример кандидатът 
на „Възраждане“ пояснява, че 
ще цели прозрачност в мест-
ната власт, повече местни 
допитвания по важни теми. 
Тя посочва, че е нужна промя-
на и в системата за обработ-
ка на сигналите и питанията 
на гражданите до администра-
цията – те да получават на-

временни и компетентни 
отговори. 

Една от най-важните 
теми за нея е здравеопазва-
нето. Към момента то е ос-
тавено на командно дишане 
– един личен лекар в медицин-
ския център и неработеща 
спешна помощ. Въпреки раз-
криването на филиал и оси-
гуряването на втора линейка, 
той работи на документи, 
защото няма хора, които да 

обслужват спешната помощ 
и да окомплектоват нужните 
екипи. Снежана Йорданова си 
поставя за цел да реши този 
проблем и да привлече още 
лекари в община Приморско, 
защото липсата на нормално 
здравеопазване води до влоше-
ния демографски статус на 
района. 

Транспортните проблеми 
също не са за подценяване, 
смята кандидатът на „Въз-
раждане“ за кмет на Примор-
ско. Заради бясното преза-
строяване на градовете и 
подценяването на проблема с 
паркоместата, през летния 
сезон паркирането е мисия 
невъзможна. Тя предлага ско-
ростно изграждане на буфер-
ни паркинги, които да решат 
голяма част от проблема. 

Нужно е и качествено завърш-
ване, в срокове, на пътя между 
Приморско и Китен. 

За Снежана Йорданова е от 
изключителна важност рав-
номерното разпределяне на 
средства между всички насе-
лени места в общината, защо-
то и селата имат какво да 
предложат на туристите 
като климатолечение и селски 
туризъм. С повече и по-добри 
дейности по популяризиране-
то можем да развием потен-
циала си, който до момента е 
подценяван, смята кандидатът 
за кмет на Приморско, издиг-
нат от „Възраждане“.

„Смятам за свой дълг да 
работя за добруването, прос-
перитета и сигурността на 
жителите на община Примор-
ско, като спазвам принципите 
на честност, справедливост 
и носене на лична отговорност. 
Смятам, че с реализирането 
на нашата управленска про-
грама качеството на живот 
в общината ще се подобри, с 
което ще привлечем младите 
хора да остават в Приморско, 
а не да напускат родните си 
места“, казва Снежана Йорда-
нова. 

„Възраждане“ е с номер 42 
в бюлетината!

Трябва да спрем дерибействането в НесебърАз съм алтернативата за Приморско

„Възраждане“ заложи на едно 
от знаковите си лица за канди-
датурата за кмет на община 
Несебър, а именно – на Звездели-
на Каравелова. Тя е председател 
на местната структура и се 
впуска в битка в една от най-
трудните общини в страната. 
Професионалният ѝ път е свър-
зан с всички нива на ресторан-
тьорския бранш, а в свободното 
си време се занимава и с музика. 

Относно кандидатурата си 
тя споделя, че на Несебър тряб-
ва управник, различен от този, 
който дерибейства вече 16 годи-
ни. 

„Когато дойдох тук през 2009 
г., старите несебърлии вече го-
вореха, че градът запада“, споде-
ля кандидатът на „Възраждане“.

И добавя, че градът загива, 
няма млади хора в него. Зимата 
бягат, за да си търсят работа 
по зимните курорти. През ля-

тото има стотици хиляди 
туристи, а през другото време 
е пуст и умрял. 

„Преди години имаше сезон 
от март до ноември, сега, с 
всички сили, е 45 дни“, казва 
Звезделина Каравелова. 

А Несебър е най-богатата 
община, но основно – на инте-
реси, посочва тя. Пари има, но 
те не се разходват правилно. И 
споделя, че един от основните 
проблеми е конфликтът между 
Община Несебър и „Слънчев бряг“ 
АД. 

„Имало е случаи, в които не се 
знае кой точно трябва да поста-
ви осевата линия на улица „Пър-
ва“. Или кой да смени светофара 
до автогарата. Писах писма, 
подавах сигнали... След две години 
го смениха, ама точно преди из-
борите“, разказва Каравелова.

Относно нейните приорите-
ти, тя поставя на първо място 
здравеопазването. Община, 
която генерира толкова много 
туристопоток, има само две 
линейки, а има села, които са 
оставени изобщо без достъп до 
здравеопазване. Решението тя 
вижда в мобилни лекарски екипи, 
които да доставят и най-необ-
ходимите лекарства. Отделно, 
кандидатът на „Възраждане“ ще 
работи и за по-добра транспорт-
на свързаност в общината. 
Проблем има и с градския транс-

порт, който може лесно да бъде 
решен. Децата от кв. „Черно 
море“ в Несебър всяка сутрин 
закъсняват за училище, защото 
автобусите не са с удобно раз-
писание, казва Звезделина Кара-
велова. 

Относно туризма, кандидатът 
за кмет на Несебър от „Възраж-
дане“, посочва, че ще работи за 
изясняване на концесията на 
Морската гара и евентуалното 
ѝ преразглеждане, за да може тя 
да изпълнява своите функции. 
Оттам може да се мисли и за 
морски транспорт, който да 
свързва Несебър с други градове, 
за да повиши качеството на 
туристическия продукт, смята 
Каравелова. Нужно е и разрабо-
тване на цялостни пакети, 
които да привличат туристите 
тук за повече време и да им 
предлагат повече от плаж и за-
ведения, посочва тя. Звезделина 
Каравелова е категорична, че 
трябва и промяна в рекламната 
стратегия на общината, която 
да е насочена повече към българ-
ския пазар. 

В заключение, кандидатът за 
кмет на Несебър от „Възраждане“ 
посочва, че общината трябва да 
предлага бъдеще за младите хора, 
защото там, където те изчезнат, 
умира и населеното място.

„Възраждане“ е с номер 42  
в бюлетината!

Звезделина Каравелова:Снежана Йорданова:

Тодор Ангелов (вдясно) представи приоритетите си за Бургас, 
а Костадин Костадинов заяви, че кандидатът им е правилният 
избор     ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ
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ИНТЕРВЮ  
НА СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Георги Русев е роден на 31.07.1971 
година, инженер-химик компю-
търни системи и технологии 
от университет „Проф. д-р Асен 
Златаров“ – гр. Бургас. Докто-
рант в направление „Неорганич-
на химия“ в същия университет.

Има научни и професионални 
интереси в сферата на прилож-
ната химия, квантово-химич-
ните модели, използване на из-
куствен интелект в областта 
на нематериалното културно 
наследство, околната среда и 
устойчивост на екосистемата, 
интегрирано регионално разви-
тие.

Семеен, с две деца.

– Инж. Русев, кажете ни 
повече за „Сдружение Граж-
данска инициатива „По-добрия 
град“?

– Сдружение „По-добрия град“ е 
гражданска инициатива, но всъщност 
е философия за развитието и упра-
влението на регионите, градовете 
и населените места в духа на кон-
цепцията за Европа на регионите, 
Нова Лайпцигска харта и Харта за 
многостепенно управление в Евро-
па. Една идея на съмишленици, с 
различен образователен, професи-
онален  и житейски път. Обединява 
ни натрупаният опит от взаимо-
оотношенията с национални, евро-
пейски и световни институции и 
желанието за използване на този 
опит в полза на по-доброто адми-
нистриране на обществените 
процеси в регионите и градовете на 
нашата страна.

За да не навлизаме в специфич-
ната терминология, ще посоча, че 
както Бургас, така и други населе-
ни места в България са били обявя-

вани за най-добри места за живеене 
в нашата страна, но в съответни-
те години, в които са били обявя-
вани за такива, те не са присъст-
вали в 100-те най-добри места за 
живеене в Европейския съюз по съ-
щото време. Нито понастоящем.

Следователно проблематичен е 
критерият, базата за сравнение. 

– Нещо като цар на село, но 
анонимен или почти неизвестен 
в голямата агломерация, в 
глобалното село. 

– Вие го казахте, но да – това е 
основният проблем. Може и да сме 
били най-доброто място на живе-

ене, конкретно говорим за Бургас, 
но в сравнение с други градове в 
Европа сме в началото. 

Обикновено наблюдение на път-
ния трафик през есента и зимата 
в Бургас след 22.00 часа ще Ви даде 
отговорите за част от проблемите 
пред Бургас. Знаете, че летището 
буквално не работи през това 
време, няма и за какво и не можем 
да се сърдим на друг за това. Ние 
няма какво да предложим в Бургас 
извън краткия летен сезон. Отиде-
те обаче в София или Пловдив, по 
същото време. Разликата е колосал-
на – кипи живот. Не че Пловдив и 

София нямат проблеми. Проблемът 
в Бургас обаче има и друго измерение 
– демографско. Мъртвилото през 
есенно-зимния период гони младите 
пълнолетни от Бургас, до 40 години. 
Около 80 хиляди са те според послед-
ното преброяване през 2021 г. Ми-
слите ли, че е достатъчно на фона 
на 210-хиляден град? Аз – не. Млади-
те пълнолетни са основната съзи-
дателна част на всяко едно общество 
и в основата на всяко устойчиво 
икономическо развитие.   

– Да, но в близост и до Плов-
див, и до София се намират ски 
курорти, които привличат 
множество туристи през 
зимния период. 

– И сте права, и не сте права. 
Вярно е, че Пловдив и София при-
вличат посетители заради близост-
та си до планините през есента и 
зимата. 

Но до Бургас е Странджа плани-
на. Всъщност Бургас е главният град 
на Странджа и развитието му 
следва да се разглежда като нераз-
ривно свързано с развитието на 
Странджа планина. Бургас трябва 
да е притегателният и направляващ 
център на Странджанския регион. 
Но и на интегрирано развитие за-
едно със съседните Созопол, Поморие, 
Несебър, Карнобат и Айтос, Средец 
и Камено.  

Нямам спомен нещо да се е слу-
чило конкретно в тази посока, освен 
Интегрираното депо за събиране 
на отпадъци. Това не е достатъчно. 

Бургас е сравнително млад град 
(макар са има спорове по този въпрос) 
и няма традициите и паметниците 
на хилядолетни градове като София 
и Пловдив, но през Бургас може да 
се осъществява достъп до също 
толкова многолетните и досто-
лепни забележителности на и около 
Созопол, Поморие, Несебър, Карнобат 
и Айтос, Средец и Камено. Имам 

усещането, че в стремежа си да си 
осигурим конкретно конкурентно 
предимство, се изпуска възмож-
ността за създаване на регионално 
конкурентно предимство, което 
да развие допълнително икономи-
чески региона. По аналогичен начин 
вървят и политиките в Бургас – 
всяка система сама за себе си. Само 
с интегрирано развитие на Бургас 
ще запазим и младите си, с това и 
бъдещето на региона. 

– Какво Ви свързва с ПП 
„Средна европейска класа“

– Свързва ни желанието за по-
доброто администриране на об-
ществените процеси в Бургас. 
По-доброто администриране на 
обществените процеси няма да 
стане изведнъж, защото предпола-
га създаване и изграждане на култу-
ра на управление. 

В лично качество, не съм член на 
ПП „Средна европейска класа“, нито 
някой от членовете на Сдружение-
то. 

Знаем, обаче че щом искаме 
промяна, трябва да сме част от 
нея, не пасивен наблюдател. Без-
спорно, изборите за кмет на общи-
на са бисерът в короната на мест-
ните избори, но кметът предлага, 
а Общинският съвет разполага. 

Щастливи сме, че сме намерили 
последователен партньор в ПП 
„Средна европейска класа“ и лично 
на нейния кандидат за кмет Кон-
стантин Бачийски. 

Последователен, защото на 
предните местни избори участва-
хме отново в листата на ПП 
„Средна европейска класа“, а наш 
представител – к.д.п. Георги Събев, 
впоследствие стана общински съ-
ветник. 

Но философията на „По-добрия 
град“ не е ограничена и утре може 
да се появи и в други градове и кон-
фигурации. Всеки може да стане 

наш съмишленик, защото е естест-
вен стремежът на всеки гражданин 
независимо от неговото местожи-
телство, да иска и да търси по-
добра и качествена жизнена среда 
за него и за тези, за чието бъдеще 
носи лична отговорност.

– Какъв предвиждате да 
бъде Вашият основен приори-
тет в мандат 2023–2027?

– Основен мой приоритет ман-
дат 2023–2027, а и отвъд него, е 
оползотворяване на морските и 
водни ресурси на Бургас чрез разви-
тието на влажните зони на база 
интегрираност на действия на 
различни институции. 

Езерата на Бургас не само като 
възможности за риболов, но и 
като възможности за урбанис-
тично развитие на Бургас. С не-
обходимите регулации, отразява-
щи националните, регионални 
интереси, интересите на малкия 
и среден бизнес, интересите на 
гражданите.

Преди време случаят ме отведе 
близо до Валенсия и езерото Албу-
фера. На крайбрежния път между 
Валенсия и Бенидорм. Пространство, 
не по-различно от Вая или Мандра. 
Впечатли ме нещо съвсем простич-
ко – наличието на множество 
кейчета за разходка с лодка и люби-
телски риболов, паркоместа и 
пейки за отдих на пътуващите, 
заведения, магазинчета за дребен 
бизнес. Защо Вая и Мандра да не 
станат предпочитано място за 
разходка и атракции на жителите 
и гостите на Бургас? Помислете и 
колко съпътстващ законен бизнес 
може да се създаде – не само заведе-
ния, но и магазинчета за риболовни 
такъми и принадлежности, за ри-
боловни примамки и т.н. Няма об-
ществено валидна причина това да 
не се случи. Въпрос на приоритети 
в развитието на общината.  

ИНЖ. ГЕОРГИ РУСЕВ, УПРАВИТЕЛ НА „СДРУЖЕНИЕ ГРАЖДАНСКА ИНИЦИАТИВА „ПО-ДОБРИЯ ГРАД“ –  
КАНДИДАТ ЗА ОБЩИНСКИ СЪВЕТНИК ОТ ЛИСТАТА НА ПП „СРЕДНА ЕВРОПЕЙСКА КЛАСА“:  

Само с интегрирано развитие на Бургас ще запазим 
младите си хора, с това и бъдещето на региона

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Предизборната среща на 
Николай Димитров с жителите 
на село Паницово се проведе в 
залата за обществена дейност 
в селото.

Теми на разговор бяха състоя-
нието на пътя през Дюлинския 
проход в частта му, свързваща 
Паницово до Гюльовца, и оттам 
до общинския център, състоя-
нието на водопроводната 
мрежа и водоподаването, об-
щинската улична и сградна 
инфраструктура.

„Пътят през Дюлинския 
проход е част от републикан-
ската мрежа. АПИ, която е негов 
собственик, е стартирала 
процедура за основния ремонт 
и реконструкцията му. Очаква 
се дейностите да започнат до 
края на годината. Ние, от своя 
страна, извършваме геодезическо 
заснемане на отсечката от 
Приселци до разклона за Дюлин-

ския проход (до Паницово) с 
намерение да извършим ремонт 
и разширение на общинския път. 
При положително становище 
Общината ще започне проекти-
ране на поетапната реконструк-
ция на отсечката“ – обясни 
Николай Димитров.

„Предстои геодезическо 
заснемане на улична мрежа в 
Паницово, където, освен разши-
рение и ремонт, планираме и 
подмяна на водопровода. Във 
връзка с констатираното уве-

личаване на населението, ще 
правим проучване на възмож-
ностите за свързване на нови 
източници на вода към водопро-
вода на селото. Вече ни бяха 
предложени варианти, които 
ще проучим. След реконструк-
цията и въвеждането на пътя 
през Дюлинския проход в експло-
атация се очаква значително 
нарастване на пътникопотока 
и нови възможности за иконо-
мическа инициатива. Тези дни 
започваме и рехабилитация на 

пътя за с. Козница“ – каза Ни-
колай Димитров.

По време на събитието бе 
направен отчет за изминалите 
четири години и бяха обсъдени 
социалните проекти, по които 
предстои да се работи.

Николай Димитров разясни 
плановете на общината за 
учредяване на дневен център за 
хора с увреждания, който ще 
бъде в помощ на хора в неравно-
стойно положение и на техните 
близки. „Работим за създаване 

на областна здравна карта, 
като сме поставили искане за 
увеличаване броя на направле-
нията за медицински специали-
сти, увеличаване броя на екипи-
те на спешна медицинска помощ 
и увеличаване обхвата на услу-
гите, предоставяни в специали-
зираните болнични заведения“ 
– допълни Николай Димитров.

Община Несебър подкрепя 
финансово пенсионерския клуб 
в Паницово, за да гарантира 
социалния живот на възраст-

ните представители на мест-
ната общност. Поддръжката 
на общинската инфраструкту-
ра – улици, тротоари, зелени и 
паркови площи, монтаж на 
оградни и предпазни съоръжения, 
поддръжката на знаковото 
стопанство от пътни и указа-
телни табели са дейности, 
които общината регулярно 
извършва. Предстои замяна на 
уличното осветление във всич-
ки населени места и поставя-
нето на енергоспестяващи ос-
ветители.

„Паницово е едно от селища-
та, които се развиват непре-
къснато. Реконструкцията на 
Дюлинския проход ще донесе 
перспективи за нова икономи-
ческа дейност. Община Несебър 
ще продължи да разработва 
планове за разгръщане на потен-
циала на населеното място чрез 
проекти в сферата на инфра-
структурното изграждане и 
социалните услуги“ – каза Ни-
колай Димитров.

Николай Димитров в Паницово: Общината започва проектиране на отсечката 
от Приселци до Паницово, планираме подмяна на водопровода

Жителите на Паницово се интересуваха от възможностите за 
продобряване на водопроводната мрежа

Поддръжката на общинската инфраструктура се извършва 
регулярно



Приморско има своя експерт-визионер 
в надпреварата за кмет
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Подкрепа. Силна листа от кандидати за общински съветници стои зад него

МЕСТНИ ИЗБОРИ 2023

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Архитект Петко Гечев е 
кандидат за кмет на община 
Приморско, издигнат от коали-
ция „Граждани за общината“.

Роден е през 1969 г. Семеен, 
с две деца. Завършил висше 
образование специалност „Ар-
хитектура“ в УАСГ-София. 
Притежава дългогодишен ад-
министративен и управленски 
опит. През последните 23 го-
дини е преминал през всички 
нива на администрациите в 
Китен и Приморско. Заемал е 
позициите Помощник-архитект, 
Главен архитект, Директор на 
дирекция, а до настоящите 
избори е заместник-кмет по 
строителството на община 
Приморско. Той е сред хората, 
изградили концепцията и стра-
тегията за развитие на общи-
ната. Зад гърба му стоят 
множество реализирани про-
екти. Желае опита, който е 
придобил през годините, да 
отдаде на своя край, на хората, 
които са го създали като лич-
ност. Ще продължи да защита-
ва обществения интерес и 
няма да допусне частни-кор-
поративни интереси да още-
тяват развитието на община 
Приморско.

Подкрепен е с листа за об-
щински съветници, формиращи 
силен екип от утвърдени про-
фесионалисти и достойни 
млади хора. В екипа участват 
архитекти, лекар, учители, 
инженер-геодезисти, ВиК инже-

нери, специалисти по публична 
и бизнес администрация, спе-
циалисти по туризъм. Всеки от 
тях притежава необходимия 
професионален опит и подго-
товка, за да започнат работа 
веднага, без да се губи и ден.

Целите, които поставя пред 
себе си в едно бъдещо управление, 
са открито и прозрачно упра-
вление, което разчита на ак-
тивната гражданска позиция. 
Предвижда по всички въпроси с 
голяма обществена значимост 
да има допитване до жителите 
на общината.

Основен приоритет в про-
грамата на арх. Петко Гечев са 
конкретни инфраструктурни 
проекти, които биха преобра-
зили бъдещата визия и живота 
в градовете и селата в община 
Приморско. „Градове, отворени 
към плажовете и морето“ е 
визията му за гр. Приморско и 
гр. Китен. Пространствата и 
подходите към плажовете да 
бъдат спокойно място за по-
чивка и социални контакти, а 
също така да създават среда за 
организирани и спонтанни ар-
тистични изяви, улични пред-
ставления, малки градски ак-
тивности. Той се ангажира с 
изграждането и реализацията 
на липсващите крайбрежни 
публични пространства. Свърз-
ването им посредством подхо-
дяща транспортна инфраструк-
тура, пешеходни зони и велоалеи 
също е част от единната кон-
цепция за развитие на населе-
ните места. 

За арх. Петко Гечев и екипа 

му е абсолютно постижимо в 
рамките на 4-годишния мандат 
цялостното обновление на 
всички подходи към Южен плаж 
на Приморско, след изграждане 
на необходимата ВиК инфра-
структура и площадни прос-
транства. Китен също заслу-
жава модерни подходи към 
плажовете, като изграждане на 

подхода към плаж Атлиман от 
ул. „Корал“ и обновяване на 
подхода към Южен плаж в гр. 
Китен и обновяване на градския 
парк и амфитеатър.  

Крайбрежната инфраструк-
тура за Китен и Приморско, 
включваща брегоукрепването 
на Китен, е в ход, но също така 
трябва да се обновят същест-
вуващите участъци на брего-
укрепването, които са започ-
нали да се рушат. Належащо е 
и брегоукрепване на Северен 
плаж – Приморско от Бункера 
до гробищата, съпроводено с 
обновяване на подходите.

Идеята за крайбрежен буле-
вард между Приморско и Китен 
също вече е в ход. Основен 
приоритет за следващите 4 
години ще бъде довършването 
му до автогарата на Китен.

За своя лична кауза арх. Пе-
тко Гечев е приел общината да 
придобие и да стопанисва 
държавните имоти на носа на 
Приморско, както и национален 
археологически обект „Урдови-
за“ в гр. Китен. 

Не на последно място, ще 
бъде обърнато адекватно вни-
мание на паркирането, обновя-
ването на съществуващи 
улици и изграждане на нови, 
озеленяването.

Освен на гр. Приморско и гр. 
Китен, подобаващо внимание 
ще бъде обърнато и на селата 
в общината. Ще се води актив-
на политика пред държавните 
институции да започнат не-
забавни основни ремонти на 
път II клас Бургас – Царево и 
пътища III клас Веселие – Ясна 
поляна и Ново Паничарево – 
Ясна поляна, както и за почист-
ване на коритата на реките 
Дяволска от с. Ясна поляна до 
гр. Приморско и р. Ропотамо 
от с. Ново Паничарево до ре-
зерват „Ропотамо“. Ще бъдат 
доизградени ВиК мрежите на 
селата в общината, както и 

предвиждане на пречиствател-
ни станции там, процесът ще 
бъде завършен с поетапно об-
новяване на улици (вкл. ремонт-
ни дейности на подземната 
инфраструктура). В с. Ясна 
поляна и с. Веселие е необходим 
ремонт на покривите и обезо-
пасяване на училищата. Ще се 
обследват и приведат съгласно 
нормативните изисквания 
всички детски площадки в се-
лата.

Освен дейностите по инфра-
структурата, вниманието ще 
бъде насочено върху подобря-
ване здравната грижа за насе-
лението, към продължаване и 
доразвиване на социалните 
политики и придобивки. Ще се 

работи в посока за осигуряване 
на адекватна здравна грижа, с 
навременна диагностика и 
провеждане скринингови про-
грами за ранно откриване на 
социално значими заболявания. 
Ще се оптимизира дейността 
на Медицински център – При-
морско за осигуряване на по-
всеобхватна специализирана 
медицинска помощ по договор 
с НЗОК.

„Ще работя с воля, разум и 
сърце за община Приморско, за 
да бъде спокойно и уютно мяс-
то, с обновени подходи към 
плажовете и красиви крайбреж-
ни зони, с чистота и поддър-
жани зелени площи и паркови 
зони, с щастливи хора.“

Китен заслужава модерни подходи към плажовете. 
Предвиждаме амфитеатърът да е разположен в най-ниската точка, 
където ще има най-добра видимост към сцената. Съществуващото 
богато озеленяване е естествен декор към него. Пейзажно оформе-
ни алеи за разходки, с кътове за сядане, разположени на подходящи 
места. Предвидена е съвременна детска площадка в откритата част 
на парка. Осигуряване на необходимите пешеходни връзки с околните 
улици и обширен подход към църковната сграда.

Проектът предвижда благоустрояване на територията, богато 
озеленяване, повече места за отдих, безпрепятствено движение към 
плажа и ситуиране на търговски обекти, така че да не доминират в 
пространственото оформление. 
За улицата „Черно море“ през летния сезон се предвижда превръ-
щането ѝ в пешеходна, с контролиран достъп на автомобили, чрез 
потъващи в настилката боларди. 
Предвижда се подмяна на водопровода и изграждане на дъждовна кана-
лизация и ново енергоспестяващо улично осветление. 

Площад пред храм „Св. св. Кирил и Методий“ и читалището в гр. 
Приморско. 
Обектът предвижда изграждане на площадно пространство, което 
да възстанови общата духовна връзка между църковния храм и чита-
лището. Съществуващите дървета ще бъдат запазени и допълнени 
с богата декоративна растителност, осветление, кътове за сядане 
и отмора. 



Инж. Николай Киров: Сунгурларе  
заслужава работещ кмет с ясна цел 
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ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Не с едно, а две издания „Рибен 
фест – Поморие 2023“ зарадва 
жителите и гостите на курорт-
ния град тази година. Те бяха  
организирани от НЧ „Просвета 
1888“ и Община Поморие в из-
пълнение на проект за „Насър-
чаване развитието и популяри-
зирането на рибарството на 
територията на община Помо-
рие“, финансиран по Програма-
та за морско дело и рибарство.

Първото издание на фести-
вала се проведе на 30 юни, 1 и 2 
юли. То бе перфектно съчетание 
от музика, различни национални 
кухни, кулинарни изкушения, 
ценни книги, ретро ревю, много 
хумор и занимания за най-мал-
ките. 

Малко преди официалното 
откриване, в Градска художест-
вена галерия „Дечко Стоев“ проф. 
Ана Кочева представи моногра-
фията „Езикът на българската 
кухня“.

Част от живота и занаята 
на рибарите, както и част от 
миналото на града бяха пред-
ставени първата вечер с един 

невероятен авторски спектакъл, 
подготвен от театралите на 
НЧ „Просвета 1888“.

През втория фестивален ден 

на Рибарско пристанище – По-
морие бяха раздадени повече от 
600 апетитни рибни блюда, а 
шеф Виктория Зайкова от Hell’s 
Kitchen и шеф Махмуд ал Байру-
ми от MasterChef приготвиха 
неустоими хапки за всички 
присъстващи.

Паралелно с това в центъра 
се проведе пленер на открито, 
в който се включиха художни-
ците Пенка Чория, Валентин 
Узунов, Георги Динев, Женя 
Адамова, Иван Велчев, Милена 
Казакова, Нели Гочева, Станимир 
Видев и Христо Христов. Вдъ-
хновени от Поморие. Те създа-
доха красиви платна за фонда 
на града.

Първото издание на „Рибен 
фест – Поморие“ завърши с 
весел детски ден и програма 
„Златна рибка“ пред Дома на 

изкуствата в центъра. Децата 
рисуваха, спортуваха, танцу-
ваха и се научиха да връзват 
сложни моряшки възли. Програ-
мата се превърна в истински 
празник за тях.

В рамките на проекта на 15, 
16 и 17 септември 2023 г. бе 
проведено и второ издание феста 
– уникален по своя замисъл, бо-
гатство на събития и атрак-
тивност.

И двете издания включиха 
различни възрастови групи в 
мероприятията, свързани с 
рибарството и морското дело, 
с цел запознаване с професията 
„рибар“ и морето. Беше създа-
дена и възможност за предста-
вяне на културно-историческо-
то наследство и бита на рибаря. 
Чрез организиране и провеждане 
на игри на открито, които 

представят по интересен и 
атрактивен начин морските 
професии и дейности, децата 
също взеха активно участие във 
фестивала. 

Издаването на „Анхиалски 
рецептурник“ по шеговит и 
атрактивен начин привлече 
многобройни почитатели на 
рибната кулинария. Рецептур-
никът съдържа повече от 30 
местни рецепти на рибни дели-
катеси, събрани и подредени с 
много труд от секретаря на НЧ 
„Просвета 1888” Мария Ралева, 
ръчно изписани с невероятния 
почерк на хореографа в читали-
щето Жулиета Малчева и она-
гледени от художника Красими-
ра Милева.

Гости на града бяха фолклор-
ни състави от Турция, Румъния, 
Украйна, Гърция, България. 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

При голям интерес премина-
ват предизборните срещи в 
населените места на Сунгурла-
ре. Кандидатът за кмет инж. 
Николай Киров успя да посети 
повечето села от общината и 
да разговаря с всеки човек за 
проблемите, с които се сблъск-
ват жителите в ежедневието 
си.

„Сунгурларе има огромен по-
тенциал, който не се използва. 
С моя екип имаме ясна програма, 
която ще преобрази общината. 
Ще има ред, дисциплина, контрол, 
конкретни цели и приоритети. 
Но първо ще направим пълна 
ревизия на досегашното упра-
вление и с какви възможности 
ще разполагаме“ споделя канди-
датът под номер 7 в бюлетина-
та. 

В разгара на кампанията инж. 
Киров вече успя да реализира 
няколко обещания, които даде 
по време на срещите си. Селата 
Завет и Грозден имат чисто 
нови табели. „Години наблюда-
вах как моето родно място – 
село Грозден, имаше надпис, 
надраскан с боя. Беше ми мъчно 
да го виждам така и поех анга-

жимент. Реално изпълних свое-
то обещание. Същото направих 
и в село Завет. Жителите там 
са чакали повече от 25 години 
най-после да видят името на 
своето населено място. Изпъл-
них обещанието си пред тях. 
Мечтата ми е да създам по-до-
бри условия за живот в община 
Сунгурларе, табелите са само 

символичното начало“, казва 
инж. Киров.

„Житейската логика е така-
ва, че когато един човек достиг-
не своя апогей в бизнеса, иска да 
остави нещо значимо след себе 
си. За съжаление в Сунгурларе не 
се случва нищо. Онзи ден в село 
Костен си говорихме, че такова 
нямане не се среща никъде дру-

гаде. Обиколил съм много голяма 
част от българските общини. 
Навсякъде се случват различни 
неща – със собствено финанси-
ране, по европейски програми, 
по трансгранично сътрудни-
чество. Възможностите са 
налице. Стига да има човек, 
който иска да работи“ сподели 
кандидатът за кмет.

Той обещава да дарява кмет-
ската си заплата за благотво-
рителност през целия мандат. 
Жителите на общината са из-
ключително впечатлени от 
действията му. Киров и екипът 
му вече спазиха част от предиз-
борните си обещания. Почистен 
със собствен ресурс беше цели-

ят пътен участък от треви и 
храсти до село Костен и беше 
залесена улицата до местност-
та Ичмята, под мотото „Мисли 
чисто: пътят се появява с 
първата крачка, а гората – с 
първото засадено дърво“.

На срещата в село Вълчин 
споделя: „Не може да нямате 
модерен парк, не може да няма-
те нови улици. Моята идея е да 
се отдели общинска земя, която 
да се дава на фирми, които искат 
да инвестират в региона. По 
този начин ще бъдат осигурени 
нови работни места. Аз идвам 
да градя“.

„За да управляваш една об-
щина, не е нужно само спечелени 

проекти, а понякога е доста-
тъчно да имаш голямо сърце и 
да изслушаш хората, проблеми-
те им и да направиш малка 
крачка за разрешаването им. 
Това може да се случи с желание, 
хъс и малко усилия. Вярвам, че 
ще го постигна“, каза инж. Киров 
пред жителите от селата Подвис 
и Черница.

Срещите му продължават и 
през следващата седмица. На 25 
октомври (сряда) от 18:00 часа 
предстои закриване на кампа-
нията в Сунгурларе. Инж. Ни-
колай Киров е категоричен: 
„Успешната посока на Сунгур-
ларе в напред“, с бюлетина номер 
7 за ПП ГЕРБ.

Две издания на „Рибен фест – Поморие 2023“ радваха 
жителите и гостите на курорта

Проект: Насърчаване развитието и популяризирането на рибарството на територията на община Поморие“ с рег. №BG14MFOP001-4.082-0001-C01, АДБФП  
№ МДР-ИП-01-119/09.09.20222 г., финансиран по процедура BG14MFOP001-4.082 – МИРГ Поморие Мярка 5 „Засилване на ролята на рибарската общност на МИРГ „Поморие“  

в местното развитие и управлението на местните ресурси в областта на рибарството и морските дейности“ от СВОМР на МИРГ Поморие“, който се осъществява  
с финансовата подкрепа на „Програма за морско дело и рибарство 2014-2020 г.“, съфинансирана от Европейския съюз, чрез Европейски фонд за морско дело и рибарство.

Мотив. „Житейската логика е такава, че когато един човек достигне своя апогей  
в бизнеса, иска да остави нещо значимо след себе си“, казва кандидатът за кмет

Срещите пре-
минават при 
голям интерес 
от хората
ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР

Повече от 600 
апетитни 
блюда опитаха 
поморийци и 
гости
ФОТО: 
ОБЩИНА ПОМОРИЕ

„Сунгурларе 
има потенциал, 
който не се 
използва“, казва 
инж. Николай 
Киров

Кметът на 
Поморие Иван 
Алексиев даде 
старт на фес-

тивала
ФОТО: 

ОБЩИНА ПОМОРИЕ



ДОНА МИТЕВА

ВИП Апартамент за три 
нощувки  струва 4900.00, а за 
четири  - 5700.00. Това  пред-
лага хотел във Велинград  като 
новогодишен пакет. Екстрата 
е, че програмата върви с Веско 
Маринов, Николина Чакърдъ-
кова и дъщеря ѝ. Разбира се, 
има и по-евтини пакети като 
реновирана стандартна стая 
за 2500.00 и 2900.00 лв. и джу-
ниър апартамент  3600.00 и 
4200.00 лв.

В цената са включени  но-
щувки със закуски, богати 
вечери на блок маса, нового-
дишна празнична вечеря, 
шампанско, забавна музикална 
програма, новогодишен брънч 
на 1-ви, безплатно ползване на 

двете спа зони и басейни, 
безплатен вход за пиано бара 
на хотела за всички дни от  
престоя, детска анимация за 
най-малките гости на хотела.

Гостите  имат на разполо-
жение две отделни спа зони:  
Обща със свободен достъп за 
всички гости на хотела и 
втора, с контролиран достъп 
– само за възрастни, без достъп 
на деца.

Има и доплащания за деца 
над  12 години  и трети въз-
растен по 200 лева на ден.

Под „примамливата“ офер-
та  има и коментари като 
този:  „понеже не мога да си 
позволя да похарча такива 
пари, на половин цена е 10 дена 
на Сайшели ол инклузив, та 
там ще отида“.

ДОНА МИТЕВА

Победителките от 
първото издание на кон-
курса за красота „Мисис 
Черно море 2023“, което 
организира в Бургас дизай-
нерът Йордан Бъчваров, 
представят нашата 
страна в Грузия. 

Диана Велева и Нуртен 
Чаушева участват на 
Международния конкурс 
Mrs.Universal World 2023, 
който се провежда в ку-
рорта Батуми.

Диана е на 39 години, 
майка на две деца и бизнес 
дама.  Тя развива своя 
собствена концепция в 
ресторантьорския бизнес. 
Синовете й са на 10 и 14 
години.

Нуртен Чаушева, май-

ка на пет деца, която бе 
избрана за „Мисис Черно 
море 2023“ от журито на 
журналистите, има фир-
ма за красота и здраве – 
предлага професионално 
обслужване – рехабилита-
ция и козметични услуги. 
Тя е на 48 години, обича да 
пее и да рисува.

Двете бургаски краса-
вици се представиха с 
атрактивни национални 
носии, приготвиха и тра-
диционни ястия, с които 
впечатлиха останалите 
участнички в надпрева-
рата.

В надпреварата за мис-
тър пък се включва и са-
мият организатор на 
дамския конкурс в Бургас 
- Йордан Бъчваров.
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Две бургаски красавици 
на конкурс в Грузия, 
имаме и мъжко участие
Факт. Нуртен Чаушева и Диана Велева са победителки  
в „Мисис Черно Море 2023“

Умопомрачителни цени 
за 4 дни във Велинград

Веселин Маринов и Николина Чакърдъкова – 
в празничната програма на хотел във Велинград 
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ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Ден  преди личния си празник 
народната певица Златка 
Ставрева бе отличена  за при-
носа си в развитието на бъл-
гарското  фолклорно и певческо 
изкуство. 

„За мен е удоволствие да 
отлича видни наши дейци на 
културата, образованието, 

науката и спорта. И шести-
мата наши сънародници се 
радват на широко обществе-
но признание и уважение”. 
Това заяви президентът Румен 
Радев, който удостои с Поче-
тен знак изявени дейци на 
културата, образованието и 
науката.

Златка Ставрева, предста-
вител на наградените, подчер-

та, че те ще продължат да 
работят за успеха на култу-
рата, образованието, на бъл-
гарските фолклорни традиции, 
които ни отвеждат далеч.

Отличие беше връчено на 
Боряна Кадмонова, дългогоди-
шен изпълнителен директор 
на Фондация „Еврика“, за 
нейния значим принос към 
българската наука, техника и 
предприемачество.

За неговия значим принос за 
развитието на висшето об-
разование, спорта и туризма 
с Почетния знак на президен-
та беше удостоен и президен-
тът на Колежа по туризъм 
– Благоевград проф. Васил 
Жечев.

Почетният знак на държав-
ният глава беше връчен и на 
изявения хореограф доц. Геор-
ги Хинов за неговия значим 
принос в областта на българ-
ското фолклорно танцово 
изкуство.

Диригентът на Академичен 
хор „Ангел Манолов“ към На-
ционален студентски дом 
Маестра Дарена Попова беше 
отличена за нейния значим 
принос в развитието на бъл-
гарското хорово пеене.

Странджанската народна 
певица Златка Ставрева беше 
удостоена с Почетния знак на 
президента за нейния значим 
принос в развитието на бъл-
гарското фолклорно певческо 
изкуство.

Сред отличените е и проф. 
д.ик.н. Стоян Денчев, препо-

давател и учен, за неговия 
значим принос за развитието 
и модернизацията на висшето 
образование и по повод него-
вата 70-годишнина.

„Най-сърдечно и с призна-
телност благодаря на Прези-
дента на Република България 
г-н Румен Радев за връченото 
ми високо отличие,, ПОЧЕТЕН 
ЗНАК“ на Президента за значим 
принос за цялостно творчест-
во и активна дейност на пев-
ческата традиция и уникалния 
вокален маниер за автентично 
изпълнение на народни песни 
от Странджанската фолклор-
на област и ролята в съхраня-
ване и утвърждаването на 
стойността на културното 
наследство на България. Уве-
рявам ви, че и занапред ще из-
пълнявам своята мисия за 
предаване любов към фолклора 
на децата за запазване на ро-
довите ни корени и национал-
ната ни идентичност.

Благодаря на приятелите, 
които ме придружиха и стана-
ха съпричастни на Официална-
та церемония в Президент-
ството на България – проф. 
д.н. Мария Нейкова, д-р Николай 
Гурбанов, Костадин Михайлов, 
адв. Николина Алексиева, Ста-
нислав Почекански. 

На Президента на Републи-
ка България Румен Радев желая 
здраве, жизнен оптимизъм и 
мъдрост в отговорността за 
успешна България!“, написа 
именитата певица в социал-
ната мрежа.

Златка Ставрева получи Почетен знак 
от президента Радев

Държавният глава Румен Радев връчи Почетния знак на прези-
дента на странджанската народна певица Златка Ставрева, за 
нейния значим принос за развитието на българското фолклорно 
певческо изкуство                    ФОТО: БТА



ГЕОРГИ РУСИНОВ
 
Кандидатът за кмет на 

община Созопол от „Бъл-
гарски възход“ Йосиф Спи-
ридонов получи силна 
подкрепа от лидера на 
партията ген. Стефан Янев 
и областния председател 
и кандидат за кмет в Бур-
гас Стоян Грозев. Двамата 
пристигнаха в Созопол за 
откриването на кампани-
ята на Спиридонов за кмет 
и на листата за Общински 
съвет.

„Мога да кажа, че за нас 
като партия „Български 
възход“ тази кампания е 
първа от местните избо-
ри. Ако досега участвахме 
в две кампании за парла-
ментарни избори и имаме 
идеи какво се прави, до 
голяма степен в местните 
избори е доста по-различ-
но, защото трябва да 
търсим решения за всяка 
една община и населено 
място с техните особено-
сти. Независимо от тези 
разлики, ние сме същите. 
Партията, макар и нова, 
има едно ясно лице и идео-
логия. Ние сме приятели и 
съмишленици и всеки от 
нас е постигнал нещо в 
живота си. Това, което ни 
обединява и ни прави екип 
е желанието на всеки един 
от нас да дава, да доприна-
ся с нещо за нашите съ-
граждани и сънародници, 
независимо дали става 
въпрос за национални или 
местни избори. В този 
смисъл е и мотото ни: „На 
първо място диалог“, по-
сочи Стефан Янев.

Той добави, че в листата 
има достатъчно много 

експерти от най-различни 
сфери.

Правим анализ на про-
блемите, но предлагаме и 
решения. Това се опитваме 
да правим и в тази кампания. 
Решенията за всяка общи-
на идват на база на идеите, 
предложенията и визията 
на хората, които живеят 
тук. Не е уместно, идвай-
ки от София, да давам акъл 
в Созопол за посоката на 
движението и улиците 
примерно. Това не е сери-
озно. Вие знаете най-добре 
кое е приоритетно и тряб-
ва да се направи за благоу-
стройството на града и за 
по-добрата среда. Мест-
ните избори са изборите 
за общински кметове и 
общински съветници. 
Свързващата дума е общи-
на, а в нея има един корен 
– „общ“. Нашето общо 
виждане как да живеем, 
какво общо можем да на-
правим средата, в която 
живеем, да стане по-добра. 
Това е в основата на кам-
панията и визията на 
всички наши кандидати, 
както на г-н Спиридонов 
за Созопол, така и на г-н 
Грозев за Бургас, така и на 
нашите кандидати в лис-
тите за общински съвет-
ници“, каза още лидерът на 
„Български възход“.

Вторият в листата на 
партията на Янев в Созо-
пол – Явор Жеков, заяви, че 
макар и млада, „Български 
възход“ е много близко до 
гражданите на общината.

„Този екип тук е създаден 
за 6 дни и е съставен от 
хора с главно „Х“, които са 
и човеци с главно „Ч“, до-
бави той.

Областният председател 
на партията също подкре-
пи силния отбор зад Спи-
ридонов.

„Днес нееднократно 
заявих, че за мен е чест да 
бъда заедно с хора като вас. 
Днес се видях с хората и в 
Средец, сега съм тук и при 
вас. Смея да твърдя, че в 
листите на „Български 
възход“ има изключителни 
личности. Хора преуспели, 
прославили се не само в 
своята община и страната, 
но и в Европа и света. Пре-
ди време, когато се запоз-
нахме с г-н Спиридонов 
нямах въобще идея, че той 
може да бъде част от „Бъл-
гарски възход“. Сега, сто-
ейки до него изпитвам 
респект и уважение, че 
такъв човек като него, 
постигнал толкова много 
и уважението, с което се 
ползва в обществото, е 
припознал хората и „Бъл-
гарски възход“, за да се 
идентифицира като човек, 
който може да застане и 
да брани каузи наред с нас. 
С каквото можем ще пома-
гаме. Тези избори няма да 
бъдат леки, на всички ви е 
ясно, особено в община 
като Созопол, но аз вярвам 
че вие ще се справите“, 
каза той.

Грозев посочи още, че 
според социология на „Бъл-
гарски възход“, кандидат-
кметовете им са в първата 
тройка.

„Искрено вярвам, че на 
много места „Български 
възход“ ще поднесе много 
приятна изненада. Тя няма 
да е за нас, защото ние се 
познаваме и знаем, че можем“, 
уточни той.

Стефан Янев: Не е редно някой от София 
да дава акъл какво ще се случва в Созопол

Пред офиса на партията цялата листа,  кандидатът за кмет и лидерът Стефан Янев
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Ето и листата с кандидатите за общински съветници в Созопол от „Български възход“

101. Йосиф Михайлов Спиридонов
102. Явор Мишев Жеков
103. Илиана Георгиева Лулева
104. Яна Неделчева Николова
105. Веселина Тодорова Узунова

106. Петя Веселинова Лозкова
107. Христина Христова Георгиева
108. Радослав Жеков Жеков
109. Николай Йорданов Киряков
110. Златан Атанасов Буналов

Кандидат-кметът Йосиф Спиридонов и кандидатите за съветници показаха на генерал Стефан 
Янев красотите на Созопол                ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ



ИНТЕРВЮ  
НА СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

– Г-н Жеков, с каква мо-
тивация влизате в тази 
кампания за местни избори? 
Досега не сте участвали в 
местната политика.

– Да, така е. Това са първи-
те местни избори, в които 
участвам. Желанието ми е не 
само по време на кампанията, 
а и след нея да обединя хората 
и политиците, защото и 
едните, и другите живеят в 
една и съща община, имат 
еднакви проблеми и съм сигурен, 
че всички искат да се подобри 
качеството им на живот, 
както и населеното им място. 
Това е основната мотивация, 
с която приех поканата да 
бъда част от листата с кан-
дидати за общински съветни-
ци в община Созопол на партия 
„Български възход“.

– Кои са основните про-
блеми на Созопол и община-
та?

– Проблемите в повечето 
общини на страната са сход-
ни и те на първо място са 
свързани с инфраструктура-
та и възнагражденията, 
които хората получават. 
Разбира се, община Созопол, 
като по-малка община, в коя-
то част от населените места 
са край морето, а другите в 
подножието на Странджа 
планина, има своите специ-
фични проблеми.

Основните проблеми в град 
Созопол са свързани с транс-
портната схема. Какво имам 
предвид? В града няма автобус, 
който да свързва Новия и 
Стария град. За да се придви-
жиш от единия до другия край 
на Созопол трябва да имаш 
личен автомобил или да полз-
ваш такси. Ако имаш кола, 
следва другият проблем – мес-
тата за паркиране. Тази годи-
на беше изграден нов паркинг 
в района на пристанището, 
за да се регулира паркирането, 
той обаче не се посрещна добре 
от туристите заради цените, 
които трябваше да заплащат 
за престой.

От друга страна, собстве-
ниците на хотели и малки 
семейни къщи за гости изпит-
ват сериозно затруднение, 
къде техните гости да пар-
кират колите си, защото 
няма достатъчно места за 
това. А ако колата се остави 
на платен паркинг, то цената 
за престой за седмица ще е 
една немалка част от бюдже-
та, заделен за лятната от-
пуска. Затова трябва да се 
помисли за буферни паркинги, 
където туристите да оста-
вят колите си безплатно или 
срещу символична цена и с 
малки шатъли да стигат до 
хотела или къщата за гости, 
където ще почиват. По този 
начин ще се разтовари и тра-
фикът в Созопол по време на 
активния сезон.

Не на последно място стои 
въпросът с оптималното 
използване на тротоарите по 
предназначение.

В нашата програма сме 
предложили нова транспорт-

на схема на Созопол. Тя включ-
ва и транспортната свързаност 
на общинския център с дру-
гите селища в общината.

Град Созопол обаче не е 
цялата община. Населените 
места в общината имат също 
проблеми. Един от основните, 
който е валиден за общинския 
център и за съставните сели-
ща е медицинското обслужва-
не. Ние от „Български възход“ 
в нашата предизборна програ-
ма предлагаме откриване на 
центрове за безплатни пър-
вични медицински прегледи 
във всички съставни селища 
на общината.

В някои от селата имат 
проблем с водоснабдяването.

Не на последно място има 
нужда от инвестиция в об-
щинската пътна мрежа, за да 
могат хората да пътуват по 
здрави и сигурни пътища.

– Как един общински съ-
ветник може да направи 
живота на жителите на 
Созопол и общината по-лек?

– Със своята дейност в 
Общинския съвет. Местният 
парламент е мястото, в кое-
то се гласуват наредбите, по 
които функционира общин-
ската администрация. Всеки 
кандидат за общински съвет-
ник трябва да осъзнава отго-
ворността, която ще носи, 
когато бъде избран да пред-
ставлява жителите на общи-
на Созопол.  Защото от 
предложенията, които се 
правят, и от решенията, 
които се вземат от съветни-
ците, зависи как ще се развива 
общината през следващите 
години, какви инвеститори 
ще привлича, как това ще се 
отрази на по-високото ка-
чество на социалните придо-
бивки и образованието, което 
децата получават.

Всяко действие на съвет-
ника трябва да бъде добре 
обмислено. Затова всички, 
които участваме в предизбор-
ната кампания сега, се надявам, 
че осъзнаваме какво обещава-
ме на хората, защото те ще 
ни подкрепят заради нашите 
идеи и проекти, но после ще 
изискват от нас да изпълним 
казаното!

– Кои са проектите,  вър-
ху които Вие ще работите?

– Като човек, който упра-
влява езиков център и мена-
жира спортен център съм 
наясно с образованието и 

спорта. Затова и активно ще 
работя за изграждане на мно-
гофункционални спортни и 
детски площадки в селата на 
общината, както и за опти-
малното използване на спорт-
ните съоръжения в Созопол. 
Могат да се привлекат раз-
лични спортни клубове, които 
да провеждат тук своите 
тренировки и лагери, което 
от своя страна ще донесе и 
приходи в общината.

Трябва да се надгради и 
образователната инфраструк-
тура, за да могат децата и 
учениците да получават по-
добро образование в по-добра 
среда.

– Коя е първата задача, с 
която бихте се заели, ако 
влезете в Общинския съвет?

– Много са нещата, с които 
бих се захванал, но на първо 
място това са точни и ясни 
условия за административ-
ното обслужване на жители-
те на общината. Смятам, че 
кметовете на Черноморец и 
на кметствата в общината 
трябва да бъдат обучени и да 
извършат информационна 
кампания сред жителите. 
Какво имам предвид? За да се 
изкара скица за имот, да се 
направи справка, да се изкара 
удостоверение за наследници 
и други административни 
услуги, жителите на община 
Созопол трябва да отидат в 
Созопол. Често пъти се оказ-
ва, че им се налага да ходят по 
два или три пъти, защото не 
са предоставили всички необ-
ходими документи. Ако кметът 
на съответното населено 
място обясни на жителите, 
че за дадената услуга трябва 
да приготви нужните доку-
менти, то това ще им спести 
излишно ходене до Созопол и 
разходи за транспорт.

От друга страна, трябва 
да има възможност децата да 
остават на занималня след 
края на учебния ден, за да бъдат 
максимално обхванати и ро-
дителите им да не се притес-
няват за тях. Немалко жите-
ли на община Созопол работят 
в Бургас и са записали децата 
си на градина в Бургас, за да им 
е по-удобно да ги водят и 
вземат. Ако им се улесни ус-
лугата в населеното място, 
където живеят, няма да се 
налага децата им да пътуват 
по два пъти на ден до Бургас, 
за да посещават градина.

ЙОСИФ СПИРИДОНОВ, 

За мен 
Ние не даваме само предложения, 

ние даваме решения
ИНТЕРВЮ  
НА СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

– Г-н Спиридонов, защо един 
бизнесмен и дипломат тръг-
ва към местната власт?

– Основната цел, която съм 
си поставил и с това ще Ви 
отговоря на въпроса защо искам 
да се явя на избори в Созопол, 
това е любовта ми към града. 
Ненапразно слоганът на кампа-
нията ми е „Созопол – любов и 
съдба“. Главната причина е 
това, че през последните годи-
ни Созопол започна да губи от 
автентичността си. Говорим 
за Стария град – смени се пуб-
ликата, смениха се туристите, 
идват много млади хора пре-
димно за алкохолен туризъм, 
заради заведенията, които се 
построиха в района на плажо-
вете и Созопол загуби тради-
ционните си туристи – семей-
ствата с деца. Онези, които 
обичат истински Созопол от 
цяла България. Те безвъзвратно 
са загубени. И аз си мисля, че 
докато не се променят нещата, 
тези хора няма да се върнат. 
Говоря и за интелектуалци и за 
артисти, музиканти, които 
традиционно летуваха в града 
ни. Сега Созопол се е превърнал 
във втори Слънчев бряг, за съ-
жаление. За съжаление нощно 
време в градинките в малките 
часове на денонощието се на-
блюдават пияни и употребили 
наркотици.

Любовта ми към града и 
общината ме подтикна да се 
явя на тези избори.

– Кои са основните цели, 
които си поставяте?

– Има какво много да се на-
прави за този град. Не само за 
града, говоря и за общината 
като цяло. Чистотата е под 
всякаква критика, особено 
лятно време. Не знам догово-
рите с фирмите за почистване 
как са сключени, защо не са 
взети мерки да се прекратят 
– да се наемат други фирми за 
почистване. И ред други неща, 
които би трябвало да се про-
менят.

Казаното по-горе отговаря 
и на въпроса как може да се 
превърне Созопол в по-удобен 
туристически град. Една от 
целите, които съм си поставил, 
е възобновяване на рибарското 
морско училище. Това е един от 

приоритетите.
– Подкрепят ли Ви хората 

за това рибарско  училище, 
защото в социалните мрежи 
жители ви опонираха, че 
това е неизпълнимо?

– Да, преди 4 години създадо-
хме една фондация, а малко 
преди това едно гражданско 
сдружение, в което се включи-
ха над 250 членове от Созопол, 
което ще рече 250 семейства. 
След това създадох фондацията, 
която се нарича „Остров Св. 
Кирик и Созопол“. Самото име 
подсказва целта – тогава по-
молих представените партии 
в Созополския ОбС да излъчат 
по един техен представител 
да ги включим във Фондацията. 
Целта беше да се работи за 
острова и за града ни. Дейст-
вително така се случи – създа-
дохме тази  фондация, която 
активно работеше основно в 
посока връщането на остров 
Св. Кирик. Не мога да кажа, че 
сме постигнали някакви сери-
озни успехи. Нямаше подкрепа 
от Министерство на култу-
рата.

Но да ви отговоря на въпро-
са дали хората подкрепят 
тази идея. Ще ви кажа, че поне 
участниците в гражданската 
инициатива са единодушни, че 
това нещо трябва да се случи. 
В началото на 20-те и 30-те 
години остров Св. Кирик е по-
дарен от община Созопол на 
държавата, за да се направи 
морско училище – рибарско. С 
цел от там да излизат кадри, 
от които крайморските общи-
ни са имали голяма нужда. Тази 
идея се реализира и училището 
съществува известно време. 
След войната се е превърнало в 
морска база. Сега след като се 
даде на Министерство на кул-
турата, видяхте каква разру-
ха се получи за 12 години. 
Сградата бе разграбена, пред 
разрушаване е. Сега разбирам, 
че някакви средства са отпус-
нати за укрепване, не за възста-

новяване цялостно на сградата. 
Ние апелираме към държавата 
да си изпълни ангажимента и 
предназначението, за което 
този остров е бил подарен на 
нея преди години – т.е. да на-
правят едно морско училище. 
България има нужда от такова 
училище, има нужда от моряци, 
корабоплаването има голяма 
нужда от персонал. Това дава 
една голяма възможност на 
младите хора да се реализират, 
да пътуват. Заплащането е 
много високо. Моята идея, 
която искам да споделя – тряб-
ва да е един колеж, където че-
тири министерства биха 
могли да си партнират във 
финансирането: Министерство 
на образованието е ясно, дру-
гото е Министерство на кул-
турата. Освен музеи на рибар-
ството и моряшка история 
– може да се въведе и обучение 
по подводна археология, защото 
Созопол има шанса да е център 
на подводната археология. 
Имаме обучени кадри, които 
биха могли да обучават колежа-
ните. А те биха могли да изли-
зат с още една професия – ар-
хеолози. Другото, което може 
да се направи – възобновяване 
на лодкостроенето. Говоря за 
строене на лодки от дърво, 
което за мен е бъдещето, зара-
ди еконасочеността на Европа. 
Тези пластмасови, композитни 
лодки в бъдеще ще бъдат по-
степенно забранени. В смисъл, 
че те са много замърсени с 
микропластмаса, която даже в 
рибите се намира. Това лодко-
строене, което е развито в 
Турция – има цели селца, град-
чета, където се строят само 
такива лодки и корабчета, 
които са доста скъпи и са мно-
го търсени. Ето едно връщане 
и запазване на старите рибар-
ски практики. Докато все още 
има живи майстори, които да 
предадат занаята – това може 
да се прави и по този начин 
може да се организира дори 
едно производство, цех на самия 
остров, където да се строят 
лодки и да се продават и да се 
самофинансира това моряшко 
училище.

Другото министерство – на 
екологията. Да се обучават 
децата в тази насоченост, има 
много институти – Черномор-
ски, дори и в Истанбул и на 
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други места, на които основ-
ната задача е точно опазване 
на Черно море, видовете, попу-
лациите. Ето вариант от 
този колеж да излизат подгот-
вени еколози, от които все 
повече ще има нужда. И не на 
последно място Министер-
ството на туризма, което 
рекламирайки този колеж – 
много хора биха се разходили на 
острова, за да видят как се 
плетат мрежи, как се строят 
лодките на живо. И това ще 
бъде интересно. Такъв колеж 
ще привлече млади хора от 
цяла България, родителите ще 
идват постоянно и в града и 
през зимата ще има повече хора. 
Защото те ще идват да ги 
виждат. 

Искам да засегна темата с 
рибарския кей, който даваше 
една от незабравимите атмос-
фери. Казвам даваше, защото 
в скоро време това ще го гледа-
ме само на снимки. Лодките, 
които са наредени, рибарите с 
мрежи. Какво имам предвид – 
общината направи фирма 
която да управлява пристани-
щата и също рибарския кей, 
който от много години се уп-
равляваше от рибарското 
дружество. Като член на ри-
барското дружество,  а и не 
само, всички рибари са много 
засегнати от това, което се 
получи. Общината наложи 
такси на рибарите за държане 
на лодките на рибарския кей, 
които за някои хора са непосил-
ни. Това е грехота. Има много 
възрастни хора, които едва 
смогват да се справят с лодки-
те в морето да ги държат в 
изправен вид. Ако изгоним тези 
хора, ако им вземем поминъка, 
защото няма да могат да си 

съхраняват лодките там – край, 
атмосферата на града ще се 
загуби. Ако вляза в управление-
то на общината, първото, 
което ще направя, е да върна на 
рибарското дружество упра-
влението върху рибарския кей. 
Освен това Общината досега 
трябваше да си е поискала ри-
барското пристанище – това 
е един плац, който е в центъра 
на Стария град, свързан с ри-
барския кей и там спират ре-
кетата, които риболуват, 
както и лодките за разходка. 
Това нещо е към Министерство-
то на земеделието. То го е дало 
на собствена фирма и там има 
паркинг, където спират авто-
буси, автомобили и т. н. Общи-
ната трябва да направи всичко 
възможно да си го иска от 
държавата. Това е в града ни – в 
Созопол. Трябва да се вземе 
обратно, но не да е паркинг, а 
свободно място за разходка. 
Хората да се любуват на кра-
сотата на остров Св. Кирик, 
на Созопол, защото от там се 
правят чудесни снимки и съот-
ветно да ползват услугите на 
корабчетата и лодките. Това 
за нас също е приоритет, за 
който  ще се борим.

– Възстановяването на 
дюните на Алепу – възможно 
ли е това да стане?

– Това е вторият приоритет 
– за дюните на блатото Алепу 
– т.нар. Шофьорски плаж. Там 
това, което внесох, бе озагла-
вено, а казвам внесох, защото 
ги входирах лично до кмета и 
до председателя на ОбС с вхо-
дящи номера. Та инициативата 
се нарича: „Да върнем дюните 
на природата“. Защото неспра-
ведливо и варварски, по времето 
на социализма там е прокаран 
този път, върху едни от най- 
красивите дюни на Балканския 
полуостров. И ненапразно 
преди да бъде построен пътят, 
много учени – професори, дори 
ще ви разкажа случай с виенски 
професор, който много години 
си е водел студентите да им 
показва уникалните дюни. 
Идвайки, в годината, когато се 

построява този път, получава 
инфаркт, защото не е очаквал 
и предполагал, че такова вар-
варство може да се направи. В 
общината не реагираха, не 
подкрепиха проекта, защото 
това щеше да има голямо зна-
чение и ако бе излязло от ръко-
водството на общината като 
предложение към Министер-
ството на екологията, имиджът 
щеше да е много голям, отзвукът 
даже световен, щеше да е неве-
роятен. За Созопол това щеше 
да бъде много добре. Не се пое 
инициативата, но въпреки 
всичко не съм спрял през тези 
години да инициирам разговори. 
В момента това мое предложе-
ние е включено в „Плана за 
развитие на блато Алепу“, по 
НАТУРА 2000. Там е заложено 
свързването на Алепу север – 
дюните към морето и Алепу юг 
– самото блато. Предвидено е 
свързването, което значи, че 
този път ще трябва да се пре-
махне. И самата природа за 
една-две години ще си възста-
нови дюните. И нещата ще си 
дойдат в старите рамки. По 
този начин не само ще се влезе 
в световните новини, но и 
екотуризмът ще има по-добро 
развитие. След това там могат 
да се направят дървени екопъ-
теки, където хората да се 
разхождат, да снимат и да се 
любуват на природната забе-
лежителност.

Другото предложение, което 
внесох, бе за остров Св. Иван. 
Той е най-големият остров в 
Черно море и най-пренебрегва-
ният, защото никога никой не 
е залагал на развитието му. А 
той има невероятен капацитет. 
Там се намериха мощите на св. 
Йоан. Разкопките на манасти-
ра продължават. Много инте-
ресни находки се откриват – 
кладенецът, където монасите 
са вадили вода. Там са заточва-
ли патриарси, които не са били 
удобни на властимащите. Той 
е уникален остров – всякакви 
начини може да се намери ре-
шение да се направят и съот-
ветните постройки за религи-
озен туризъм, например. Това, 
което направи ръководството 
на Бургас с остров Св. Анаста-
сия. Виждате колко много хора, 
колко мероприятия се правят 
там. Това може да стане и на 
остров Свети Иван, но в много 
по-големи размери, което ще 
спомогне за развитието на 
туризма, на хората, които 
имат лодки, а и корабче може 
да се купи по програма. Трябва 
да се удължи малко кеят, за 
приставане на лодките. Ако 
това се направи, ще се остави 
наистина голяма следа за поко-
ленията, бидейки ние инициа-
торите. Да не забравяме, че 
островът и за децата ще бъде 
много интересен. Там има хи-
ляди зайци, които също ще са 
голяма атракция.

– Как може да се подобри 
организацията на транспорт 
през лятото в Созопол?

– Другото, което бях внесъл 
като приоритет пак преди 
четири години е транспорт-
ната схема. Донякъде съвпада 
с това, което се направи, но 
има много неща, които, говоря 
за Стария град, в момента 
липсват. Например няма транс-
порт до квартал „Буджака“, 
което е просто дискримина-
ционно. Там също живеят деца, 
би трябвало да има автобус. 

Общината можеше да канди-
датства по програма да се 
вземат електрически автобу-
си. Да се назначат шофьори – 
откриват се работни места. 
За да може там хората да имат 
транспорт. Лятото пък е 
ужасно. Хората вървят пеша. 
Задръстено е от коли. Като 
казах „Буджака“ – той винаги 
се пренебрегва, въпреки че от 
там идват най-големите 
приходи на община Созопол, 
както и на комплексите, кои-
то са разположени зад плажа 
Каваци – „Гринлайф“ и други 
хотели. Големи приходи, но 
нищо не се прави. Там има една 
малка пешеходна част – напра-
вена преди много години по 
времето на социализма. Голям 
конфликт се създава от 
хората, които вървят 
пеша и отиват до „Лидл“. 
Колите се движат с голя-
ма скорост, за съжаление 
хората вървят с торби, 
покупки по пътното 
платно. Това е другото, 
което трябва да се на-
прави – да се изгради 
тротоар, който да свърже 
магазина с плажовете на Кава-
ци. Не е неосъществимо. Пътят 
е трета категория – на общи-
ната. Би трябвало да се напра-
ви. В този район  живеят 
около 30 украински семейства, 
които не са от богатите – 
нямат автомобили. Всеки ден 
се движат пеша за покупки и 
до Созопол. Трябва да се свърже 
този район с града. Да не гово-
рим за междуселищния транс-
порт и пътищата, които 
свързват. Ще ви дам пример с 
пътя Росен – парк Росенец – 
този участък: много отдавна 
трябваше да се направят 
срещи с представителите на 
АПИ. Аз вече направих една 
такава преди няколко месеца. 
И хората изявиха готовност 
да се срещнат с гражданите. 
Не знам защо се пренебрегва 
това толкова години от ръ-
ководството на общината. И 
другото е да се свържат по-
добре транспортно селата с 
града. 

Автогарата трябва да се 
изнесе, там където ѝ е място-
то и е отреден терен, минали 
са всички процедури. И това е 
наложително да се направи, 
защото Старият град се заду-
шава. Там е лудница лятно 
време. Не стигат местата за 
паркиране, многото изгорели 
газове – развалят екологията. 
Трябва да се вземе предвид и 
шумовото замърсяване. Има 
много заведения в нарушение 
на всякакви норми. Пускат 
целодневно много висока музи-
ка. А там живеят хора. Би 
трябвало самото ръководство 
на общината заедно с РЗИ 
превантивно да ходят на про-
верки, а не да се чакат сигнали. 

Искам да кажа и нещо друго, 
би трябвало с това да започна 
като точка на приоритетите, 
които сме си поставили като 
група край мен за общински 
съветници, това е да се загърбят 
личните и партийни интереси 
в Общинския съвет. Трябва да 
има обединение и да се работи 
за доброто, благото на Созопол. 

Ние, те, кметът, общинските 
съветници сме обслужващият 
персонал на гражданите, на 
жителите на общината. Те ни 
назначават на работа веднъж 
на четири години. И ние сме 
длъжни да работим, да чистим 
улиците, да осигуряваме топло 
– електричество, канализация, 
вода. Това е наше задължение. 
А не като направим нещо да 
режем лентички, да се хвалим, 
да си правим пиар. Това е наше 
задължение. Общинските съ-
ветници и кметът се назнача-
ват на заплата. Нея я плащат 
жителите на община Созопол. 
Няма да кажа слуги на народа, 
но обслужващ персонал. Така го 
приемайте. Управляващите са 
длъжни да правят живота на 
хората по-комфортен. Да има 
развитие, градивност за това 
„Български възход“ казва: Въз-
ходящо развитие в добро, в 
полза на жителите на община-
та. И само веднъж на четири 
години казваме как ще изчистим 
догодина и как по-добре ще 
бъде, тука вече хората трябва 
да си вземат решение дали 
този персонал трябва да бъде 
нает отново на работа. 

– Каква е вашата концеп-
ция за удължаване на сезона?

– В Созопол всички искаме 
сезонът да се удължи. Да има 
повече туристи. По-дълго 
време да работят персоналите. 
Трудно е да се направи. Имам 
предложение. Бидейки кмет или 
общински съветник, ще държа 
на него. То е по повод на „Апо-
лония“. Тя по време на социали-
зма се правеше след 9 септември 
някъде 11 – 12 и преди празника 
на Народната армия 23 септем-
ври. Ето това бе удължаването. 
И тогава селището беше по-
спокойно. Децата тръгват на 
училище, няма я голямата глъч 
по улиците. Няма ги звуците 
от заведенията, клаксоните 
на колите, шума от моторите 
изпаренията на газовете. Ат-
мосферата е друга. По това 
време градът се пълнеше с ин-
телектуалци от цяла България. 
Атмосферата на самите 
концерти и изпълнения бе 
съвсем друго от това, което е 
сега.

Организаторите си мислят 
че продават повече билети на 
„Аполонията“, когато има 

повече туристи. Аз си мисля, 
че „Аполония“ трябва да ста-
не собственост и да бъде ор-
ганизирана от Община Созопол, 
а не от частна организация. 
Не искам да правя сметка 
колко печели тази частна ор-
ганизация. Но искам да кажа 
колко губи Община Созопол от 
това, че не е организатор. 
Тази година Община Созопол е 
дала близо 60 хиляди лева като 
подарък на НПО-то, което 
прави „Аполонията“. Отделно 
по мои сметки има още тол-
кова загуба – 50 хиляди лева, 
защото предоставя безвъз-
мездно пространството, ам-
фитеатъра, озвучаване, ос-
ветление, другите зали, които 
се използват. Също така едни 
палатки, които са отвън на 
площадчето, които са в нару-
шение на тротоарното право 
и се ползват. Съответно тази 
организация  ги отдава по 800 
лева за 10 дни на други хора, 
които примерно продават 
книги. Това е абсолютно нару-
шение на Закона. Дотук ста-
наха стотина и повече хиляди 
лева. Отделно общината губи 
и от това, че Министерство 
на културата също спонсори-
ра вероятно още със 100 хиля-
ди лева. И да си представим за 
10 дни продажбата на билети-
те – това са още, ако трябва-
ше общината да си ги продава, 
около 400 хиляди лева. Т.е. едно 
600 хиляди лева всяка година 
общината губи, вместо да си 
организира сама празниците 
„Аполония“. Ако това име 
„Аполония“ е заето, може да се 
казват по друг начин – „Апо-
лонийски празници“. Артисти-
те, музикантите са жадни за 
изява. Има достатъчно хора, 
които общината с правилния 
колектив – отдела на култу-
рата могат да си направят 
организацията.

Искам да подчертая, че ние 
не даваме само предложения, 
ние даваме решения, което е 
най-хубаво. Ако хората ни 
припознаят, пак казвам: „Созо-
пол – любов и съдба“. Ние иска-
ме да работим за хората, за 
града, бюлетината ни е 20. 
Наистина се надявам, че хората 
ще ни припознаят. Нямаме 
зависимости. Купуването на 
избори е престъпление. 

КАНДИДАТ ЗА КМЕТ НА ОБЩИНА СОЗОПОЛ ОТ „БЪЛГАРСКИ ВЪЗХОД“:

Созопол е любов и съдба

Йосиф Спиридонов притежава сериозен професионален опит 
в частния бизнес в сферата на туризма, строителството, 
транспорта, озеленяване и ландшафт. През 2015 година е 
номиниран от Корейското правителство за Почетен 
консул на Република Корея в Бургас с регион на действие 
Бургаска, Сливенска и Старозагорска области. По негова 
идея и инициатива е сключването на договор за побрати-
мяване на Бургас с града на „Хюндай“ – Улсан. Организира 
най различни корейски събития в Бургас, Созопол, Поморие и 
други черноморски градове. Работи активно за привличане 
на корейски инвестиции в окръга. Председател на фондация 
„Свети Кирик и Созопол“, фондация „Созопол – любов и 
съдба“, НПО „Култура, медия и комуникация“.

ЙОСИФ 
СПИРИДОНОВ

„Старият град  
се задушава“

Общината 
да си поиска 
рибарското 
пристанище



ИЛИАНА ЛУЛЕВА,  
строителен инженер:

Подобряване на социалния живот  
по населените места е основна задача

– Г-жо Лулева, вие сте строителен инженер, 
кои са основните проблеми в инфраструкту-
рата на Созопол?

– На много места в града използването на вече 
изградени тротоари е „мисия невъзможна“, дали 
заради състоянието, в което се намират, или са 
превърнати в „ синя зона“ от Общината или от 
местни граждани, поставяйки скоби, туби, столове. 

* В квартал „Мисаря“ в момента е бум на стро-
ителството. Има ли изготвен план за цялата 
визия на квартала? Отредени ли са местата за 
детски парк и отдих и какви са ресурсите на Об-
щината в тази посока и разполага ли с  общински 
парцели и за какво ще се ползват? Сега се полагат 
основите и всичко трябва да бъде с ясни, конкрет-
ни и работещи цели. Вече новоизградени тротоари 
и асфалтирани улици са разрушени от тежката 
техника, която постоянно минава оттам. Из-
ключително грешен подход. 

* „Буджака“ – мястото с най-високи данъци и 
с най-лоши условия за живот.

* Благоустройство и озеленяване, и поддръж-
ката им в цялата селищна система – може да се 
постигне с неголеми средства при правилен подбор 
и контрол върху стриктното спазване от стра-
на на служителите.

– Как може да се подобри?
– Подобряване на социалната среда на живот 

по населени места е основна задача.
* Детски площадки!!! Чисти и приветливи и 

достатъчно такива. Тяхното стопанисване и 
контрол на тяхната експлоатация трябва да е 
от Общината.

* Развитие и насърчаване на здравословния 
живот. Организиране на спортни и развлекателни 
програми за деца и възрастни.

* Стимулиране и адекватно подпомагане на 
спортните клубове, регистрирани към момента.

Има клубове в Созопол, които се спонсорират 
само защото имат регистрация, а дейността им 
почти е нулева 

Да се преразгледа и промени цялата наредба за 
финансиране на клубовете за спорт.

Само за инфо – клуб, в който тренират деца на 
символични цени и с невероятни резултати, се 
подпомога с почти същата сума, като клуб, за който 
не е ясно какви точно дейности и постижения има.

ЯНА НИКОЛОВА,  
мениджър, кандидат от Черноморец:

Най-важната ми цел е ивицата  
на централния плаж на Черноморец да 
възстанови своята привлекателност

– Г-жо Николова, кои са основните проблеми 
на Созопол и общината?

– Основните проблеми за всички населени места 
в община Созопол е лошата инфраструктура и 
липсата на работни места извън летния сезон. 
Пътната инфраструктура между съставните 
селища и лошото състояние на улиците в самите 
селища неведнъж са предизвиквали гнева на хората.

Извън летния туристически сезон в общината 
настъпва масова безработица, хората са принудени 
да живеят от спестявания, да търсят препитание 
по други населени места, а често и извън граница. 

– Как един общински съветник може да на-
прави живота на жителите на Созопол и общи-
ната по-лек?

– Важно за един общински съветник е диалогич-
ността и комуникацията с хората, наша работа 
е да се запознаваме с проблемите на хората и да 

търсим възможности за решения. За съжаление, 
през последния мандат тази диалогичност липс-
ваше. Всеки заявен проблем се приемаше за заяжда-
не, укор или афиширане на политическа дейност.

– Какво ще направите за своето населено 
място?

– Усилено ще продължавам да работя по пробле-
мите на моя роден град – Черноморец. Най-важна-
та ми цел е да доведа докрай каузата ми по възста-
новяване привлекателността на ивицата на 
Централен плаж Черноморец.

– Какво бихте искали като гражданин от 
кмета и общинските съветници?

– Като жител на община Созопол, от управля-
ващите очаквам честност, диалогичност и с 
достойнство да приемат градивната критика.

ВЕСЕЛИНА УЗУНОВА,  
специалист „Туризъм“:

Нова визия за транспорта, чистотата и 
строителството в града е необходима

– Г-жо Узунова, кои са основните проблеми 
на Созопол и общината и какви решения пред-
лагате Вие?

Транспорт
Липсата на транспортна схема в града и цяла-

та община. Градът расте с невероятни темпове, 
а това налага незабавното изготвяне на такава. 

* Буферни паркинги. (Нос Скамни и Боруна, не 
трябва да бъдат паркинги, а обособени места за 
отдих). Идеята е да се олекоти движението в 
града, а не да се утежнява допълнително.

* Достъпен и добре организиран вътрешен и 
междуселищен транспорт (зимен – летен период).

Созопол – „Златна рибка“– къмпинг „Градина“, 
велоалея, пешеходна алея. 

Созопол – Буджака – „Каваци“ – „Смокиня“ – 
непрекъснат пешеходен подход

* Алтернатива за гостите и жителите на 
града за достъпно и безопасно паркиране.

* Стриктното спазване на изискването в ново-
построените жилищни сгради да бъдат обособени 
закрити паркоместа, принадлежащи към сградите.

* Недопустимо е да няма спирка „тип навес“ 
като минимум, докато бъде изградена автогара. 
Стотици деца пътуват през учебния период, а и 
не само. Спешно изграждане на такава.

* Идеята за изграждане на основна автогара 
срещу общината считам за крайно неподходящ 
избор на място. Това означава пълен блокаж на 
града през активния сезон. В цял свят стремежът 
е да се извежда трафикът от центровете, а ние?!

* Да се обърне внимание и да се вземат адек-
ватни мерки на места, които са предпоставки за 
катастрофи (площад „Черно море“, таксиметро-
вата стоянка на входа на „Веселата улица“ е се-
риозна предпоставка за такова). Поставяне на 
„легнали полицаи“ на рисковите улици. 

Постоянна връзка с органите на реда.
Чистотата
* Пълна реорганизация на графика и честотата 

на изпълнението на почистващата фирма. 
* Липса на кошчета за смет по цялата „Весела 

улица“. Монтиране на „скрити“ такива. Изисква-
не от наематели и собственици на заведения за 
хранене за съхранение и изнасяне на сметта. Да 
бъде изготвен график и да се следи за стриктното 
му спазване (Развлекателната улица на плаж 
Хармани се превръща в бунище).

ПЕТЯ ЛОЗКОВА,  
продавач-консултант:

Липсата на целогодишна работа  
е един от основните проблеми 

– Г-жо Лозкова, кои са основните проблеми 
на Созопол и общината?

– Като човек, роден и израснал в Созопол и като 
човек, искащ да се развива в Созопол, първото е 
липсата на целогодишна работа, защото лятото 
е твърде кратко, само 4 месеца. Другото нещо е 
редовният автобусен превоз. Не всеки разполага с 
кола и по този начин се затруднява намирането на 
редовна работа.

– Как един общински съветник може да на-
прави живота на жителите на Созопол и общи-
ната по-лек?

– Трябва да е сред хората, да говори на техния 
език, за да ги чуе и разбере за да може да представи 
пред кмета и Общинския съвет техните проблеми, 
за да бъдат разрешени, защото общината това са 
хората – както в града, така и в селото.

– Какво ще направите за своето населено 
място?

– Прекарала съм част от детството си и вече 
10 години живея в село Равадиново. Познавам и об-
щувам с хората и съм запозната с основните им 
проблеми. Час от тях са липсата на медицинско 
лице, аптека, липсата на вода в летните месеци в 
горната част на селото. И не само това – в селото 
има много деца и те имат нужда от място за игра. 
Една детска площадка няма да е излишна. И още 
дребни битовизми, с които съм се заела още отсега 
за решаването им.

– Какво бихте искали като гражданин от 
кмета и общинските съветници?

– Като гражданин на община Созопол искам от 
кмета и Общинския съвет да бъдат по близо до 
хората да ги изслушват – това го виждам в нашия 
кандидат за кмет Йосиф Спиридонов и екипа, кой-
то сме се събрали.

ХРИСТИНА ГЕОРГИЕВА,  
управител на бензиностанция:

Кметът и общинските съветници 
трябва да са близо до гражданите 

– Г-жо Георгиева, кои са основните проблеми 
на Созопол и общината?

– Проблемите в Созопол и общината според мен 
са свързани с инфраструктурата и туризма.

– Как един общински съветник може да на-
прави живота на жителите на Созопол и общи-
ната по-лек?

– Един общински съветник може да разговаря с 
жителите и да внася предложения, за да може да се 
опита да разреши проблемите.

– Какво ще направите за своето населено 
място?

– Ще се опитам да подобря туризма и културния 
живот в него.

– Какво бихте искали като гражданин от 
кмета и общинските съветници?

– Да бъдат по близо до гражданите и да разгова-
рят за проблемите на населеното място.

РАДОСЛАВ ЖЕКОВ,  
мениджър автосервиз:

Общинските съветници трябва  
да работят безпристрастно

– Г-н Жеков, как един общински съветник 
може да направи живота на жителите на 
Созопол и общината по-лек? 

– На първо място, неговата независимост. Ако 
бъдеш такъв, влезеш и работиш абсолютно  
безпристрастно, взимаш правилните и „чисти“  
решения, то неимоверно резултатите няма да 
закъснеят. Това не е никак трудно за тези, които 
са свободни в избора си и са водени единствено 
от желанието за едно по-добро място за живеене, 
сега и в дългосрочен палан.

– Какво ще направите за своето населено 
място?

– Моето виждане е, че инфраструктурата на 
селата в общината има нужда от ремонт.  Транс-
портът към селата също има нужда от  отделя-

не на внимание и финансиране. Онова, което също 
е минус е, че в църквите по селата няма духовни 
лица дори по време на големите християнски 
празници.

Аз като общински съветник ще гласувам съ-
вестно и бих се вслушал във всеки проблем, който  
жителите на общината поставят. 

За моето населено място село Крушевец, бих 
подобрил инфраструктурата, отделял средства 
за църквата и грижа за отоплението на жителите. 

Като гражданин на тази община бих искал от 
кмета активност не само в предизборните кампа-
нии, но през целия  мандат да бъде отзивчив за на-
болелите проблеми на общината и жителите в нея. 

НИКОЛАЙ КИРЯКОВ:

Селата имат нужда от пътища

– Г-н Киряков, какви са основните проблеми 
на селищата в община Созопол извън общинския 
център?

– Селата имат нужда от пътища – това е 
номер едно. Инфраструктурата трябва да се 
подобри. Много трябва да се работи в тази по-
сока. Това, което сме заложили в нашата програ-
ма е построяването на спортни площадки, 
комбинирани, във всички села на територията 
на община Созопол. Както и изнесени медицински 
центрове. Може да се сключат договори с болни-
ци от Бургас, където общината да заплаща и да 
се открият медицински центрове, където да се 
правят прегледи – превантивни – да се измерва 
кръвно, захар. Много ще спомогне да се открият, 
ако някой има заболяване, а няма време или въз-
можност да отиде до Бургас, да му се направят 
такива мобилни изследвания и да му се дадат 
указания къде да отиде.

Трябва да се помисли за озеленяването на се-
лата. В този контекст трябва много да се мисли 
за усвояване на европейски средства по проекти 
и програми. Мисля, че тук Общината е много 
изостанала. Може би няма интерес. Толкова 
програми минаха, толкова средства, а общината 
не кандидатства – няма интерес или капацитет 
– не знам. 

ЗЛАТАН БУНАЛОВ,  
земеделски производител:

Уморихме се от „наши“ и „ваши“

– Г-н Буналов, какво бихте искали като 
гражданин от кмета и Общинския съвет?

– От кмета и целия Общински съвет искам да 
работят ЗА цялата селищна система с чисти и 
безпристрастни намерения. Уморих се от „наши“ 
и „ваши“ в града. Уморих се да чувам как предиш-
ният не си е свършил работата, какво е тряб-
вало да направи, а не е. Уморих се от оправдания. 

Кметът, ОС и администрацията трябва да 
са добре подготвени, хора с потенциал, който 
да развиват заедно в екип. (Недопустимо е в 
този екип да има хора на отговорни и не толко-
ва позиции, които не могат да се изказват 
правилно дори. Да ти обясняват как едва ли не 
си му длъжен и ти прави услуга, че си е свършил 
работата. Масово хора, които са назначени на 
работа в Общината придобиват синдрома на 
НЕЗАМЕНИМОСТТА).

Да бъдат в постоянен контакт с жителите, 
но и да могат да понасят критики да приемат 
съвети. Да си признават грешките и да се учат 
от тях. В много случаи тези критики са гра-
дивни. Да стоят зад името си и да не забравят 
отговорността, която са поели пред хората. 
Да бъдат водени единствено и само от стре-
межа да превърнат в едно добро, спокойно и 
добре развиващо се населеното им място. Чис-
ти намерения, независимост и безпристраст-
ност!

КАНДИДАТИ ЗА ОБЩИНСКИ СЪВЕТНИЦИ 
НА ОБЩИНА СОЗОПОЛ

К У П У В А Н Е Т О   И   П Р О Д А В А Н Е Т О   Н А   Г Л А С О В Е   Е   П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е .



ОУТР „Бургаски 
Черноморски 

туристически район”

Учредихме ОУТР „Бургаски 
Черноморски туристически 
район“ на 15 март 2018 г. от 
12 общини на територията 
на област Бургас и 5 турис-
тически сдружения, вписани 
в Националния туристически 
регистър, чието седалище е 
на територията на турис-
тическия район. Главната ми 
мотивация и идея за създава-
не на най-мащабната турис-
тическа организация в региона 
е да се рекламираме по-качест-
вено и по-ефективно на го-
лемите пазари. 

Годишна програма за 
общинска туристическа 

реклама на Бургас

През 2017 г. създадохме 
първата за Бургас Годишна 
програма за общинска турис-
тическа реклама, която це-
леше устойчиво развитие на 
града като целогодишна 
туристическа дестинация. 
Това означава увеличаване 

разпознаваемостта на Бургас, 
увеличаване обема на входящия 
туристопоток и вътрешния 
туризъм, постигане на висо-
ка добавена стойност на 
туристическите ни продукти 
и устойчивост на марката 
Бургас.

Референдум  
за по-чист въздух

През 2018 година иниции-
рахме кръгла маса по темата 
за мръсния въздух в Бургас. 
Настоявахме да се проведе 
референдум по следните въ-
проси:

1. Считате ли, че е необ-
ходимо Община Бургас да 
предприеме всички допълни-
телни мерки, съобразно 
действащото законодателство, 
за ограничаване замърсяване-
то на атмосферния въздух на 
територията на общината?

2. Искате ли Община Бургас 
да сключи договор с независи-
ма международна организация 
за изготвяне пълен анализ на 
въздуха в общината и извърш-
ване на ежемесечен мониторинг 
на показателите и вредните 
емисии във въздуха?

Поставените въпроси 
бяха и са от голямо общест-
вено значение и е редно и де-
мократично даването на 
възможност бургазлии да 
изразят своята воля, позова-
вайки се на Закона за пряко 
участие на гражданите в 
държавната власт и местно-
то самоуправление.

Въвеждане  
на пряко избираеми 

районни кметове

През 2019 година предложи-
хме Община Бургас да приеме 
решение за въвеждане на ра-
йони и пряко избираеми ра-
йонни кметове в град Бургас 
на мястото на настоящите 
центрове за административ-
ни услуги и техните назнача-
еми директори. Това щеше да 
е знак за развитие на местна-
та демокрация. Гражданите 
щяха пряко да избират хората, 
които отговарят за нуждите 
на техните райони, квартали 
или по-малки населени места 
в рамките на град Бургас. 

Свършена работа от Живко  
Табаков и съветниците от ДБГ



Преминаване на про-
фесионалните гимназии 
изцяло на дуално обу-
чение;

Оптимизация на 
сградния фонд на бур-
гаските училища и 
максималното му из-
ползване за нуждите на 
образованието;

Строг контрол за 
продажбата на алкохол 
и цигари, и разпростра-
нението на наркотици 
в районите на учили-
щата.

Подобряване на ин-
фраструктурата във 
всички индустриални 
зони, както и в същест-
вуващите производ-
ствени райони;

Спиране на корупци-
ята в обществените 
поръчки и осигуряване 
предимство на участи-
ето в такива на малки 
и средни местни фирми;

Привличане на инвес-
титорски интерес към 
създаването на хотелски 
бази и туристически 
атракциони;

Изграждане на рибар-
ско пристанище;

Субсидиране на нис-
котарифни авиоком-
пании.

Изготвяне на рабо-
теща стратегия за об-
щинско здравеопазване;

Подобряване на ця-
лата материална база 
на здравните заведения 
в Бургас;

Иницииране на пове-
че ефективни кампании 
за превенция на социал-
но значими заболявания;

Въвеждане на мерки 
за стимулиране на раж-
даемостта;

Подпомагане създава-
нето на устойчиви 
икономически, социални 
и специализирани пред-
приятия с помощта на 
Община Бургас, но ръ-
ководени от самите 
хора с увреждания;

Увеличаване на бюдже-
та за пенсионерските 
клубове с цел издръжка, 
социални придобивки и 
култура.

Преразглеждане на 
Общия устройствен план 
с цел ограничаване на 
презастрояването в 
Бургас;

Приоритетно разви-
тие на комплексите, 
кварталите и малките 
населени места в общи-
на Бургас;

Облагородяване на 
парковете и междубло-
ковите пространства.

НАШИТЕ РЕШЕНИЯ 
ЗА БУРГАС

Щеше да има по-добра 
представителност на тех-
ните интереси и по-добра 
връзка между избора на ра-
йонни кметове. Щеше да има 
и по-балансирано изразходва-
не на общинските бюджети 
и европейските средства за 
проекти на територията на 
града.

Премахване на 
„Зелената зона“

Настоявахме за премахва-
нето на „Зелената зона“ през 
уикенда, тъй като тя „удря” 
по малкия и средния бизнес, 
който иска да привлича кли-
енти, а развитието на мал-
ките и средните предприятия 
е ключово за България и ико-
номиката ни, както и за 
туристическия отрасъл. 
Също така, въвеждането на 
„Зелена зона“ продължава да 
се отразява с отрицателен 
знак на крайноседмичния 
туризъм.

Мерки за безопасността 
на пешеходците в Бургас

По наша инициатива на 
редица възлови пешеходни 
пътеки в Бургас бяха положе-
ни надписи „Погледни наляво“, 
„Погледни надясно“. Добрата 
практика бе заимствана от 
Англия, където дава изклю-
чително добър резултат.

Премахване на спорна 
велоалея в Морската 

градина

По наше предложение бе 
премахната спорната велоа-

лея в Морската градина на 
Бургас. Мотивите ни за 
това бяха множеството 
сигнали за конфликти при 
едновременното използване 
на крайбрежната (вело)алея 
от пешеходци и велосипеди-
сти. 

Възстановяване  
на скулптурите  

в Морската градина

Обявихме се за възстановя-
ване на потъналите в разруха 
скулптури в Морската градина 
на Бургас. Откритата експози-
ция съществува от десетилетия, 
а скулптурите са част от про-
веждан преди години в Бургас 
международен симпозиум. Твор-
бите обаче тънат в разруха, 
много от тях са с отчупени 
детайли, на някои са откъртени 
табелките, скулптурите са 
обрасли с мъх, а често са скрити 
и от неподдържаната около тях 
трева.

Фестивал на 
Маскарадните игри

През 2018 година предложихме 
Бургас да стане домакин на пър-
вия по рода си Фестивал на 
маскарадните игри. Целта на 
фестивала е да популяризира 
региона като интересна дести-
нация, да ускори развитието на 
община Бургас като национален 
център за културен туризъм, 
да се предостави възможност на 
деца, юноши и възрастни да се 
докоснат до един забравен обред, 
да окаже положителен ефект 
върху икономиката на региона, 
и най-важното – да съхрани 
българския дух чрез представя-
нето на традиционни български 
обичаи и занаяти.

Подкрепа за 
пенсионерските клубове

През 2019 г. поискахме в Бю-
джета на Община Бургас да бъдат 
гласувани 60  000 лв. повече за 
пенсионерските клубове, които 
да бъдат в помощ за културно-
масовите им мероприятия.

Мерки за бизнеса по 
време на ковид

Приемане и прилагане на 
мерки за намаляване икономи-
ческите щети върху таксиме-
тровите превозвачи в община 
Бургас в условията на извънред-
но положение:

1. Да се удължи срокът на 
валидност на разрешителните, 
издадени от Община Бургас за 
извършване на таксиметрова 
дейност с времето на извънред-
но положение;

2. Да се освободят от данък 
за осъществяване на таксиме-
трова дейност за срока на из-
вънредното положение всички 
лица, имащи разрешение от 
Община Бургас за извършване на 
таксиметрови услуги и които 
не са преустановили дейност. 

По наше предложение и 
настояване бяха гласувани 
средства за спешното изгот-
вяне на кризисна рекламна 
стратегия за ефективно рек-
ламиране на Бургас като сигур-
на туристическа дестинация 
от отдел „Туристически по-
литики и дейности“, както и 
залагането на средства в размер 
на 75 хил. лева. за външна, ме-
дийна и онлайн реклама. Тази 
мярка беше изключително важно 
да бъде приложена, когато 
много хотели, ресторанти и 
туристически обекти реорга-

низираха своите рекламни 
стратегии и запълваха своите 
заетости. „Агресивното“ рек-
ламиране на община Бургас, от 
една страна, ще помогне на 
местния бизнес, а от друга – ще 
насочи българския турист да 
избере и предпочете именно 
нашия район за своята лятна 
почивка.

Приемане и прилагане на 
мерки за намаляване икономи-
ческите щети върху бургаския 
бизнес в условията на извън-
редно положение:

*Преизчисляване в посока 
намаляване на патентния 
данък на всички физически 
лица и еднолични търговци за 
срок, в който обектите им са 
били затворени, съгласно За-
поведта на извънредното 
положение. 

*Освобождаване от запла-
щането на такса битови 
отпадъци на търговските 
обекти за времето, в което 
същите са били затворени. 

*Освобождаване от запла-
щането на такса за ползване 
на пазари, тържища, панаири, 
тротоари, площади и улични 
платна за времето, през което 
трае извънредното положение. 

*Намаляване на такса за 
ползване на пазари, тържища, 
панаири, тротоари, площади 
и улични платна за период от 
3 месеца след отмяна на извън-
редното положение на соб-
ствениците и наемателите 
на заведения за хранене и раз-
влечения, както и за всички 
търговски обекти по Наред-
бата за администриране на 
местни такси и цени на услу-
ги на територията на общи-
на Бургас. 

Свършена работа от Живко  
Табаков и съветниците от ДБГ



Живко Табаков, кандидат за кмет от МК „Левицата“: 

ГЕРБ изключително дълго време  
се задържаха в управлението на Бургас, 
което вече ги прави неефективни
За нас е важно Общински съвет да не бъде само 
„печатът“ на кмета, както беше досега
ИНТЕРВЮ  
НА СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

– Г-н Табаков, не успяхте 
ли по някакъв начин опози-
ционните лидери в Бургас да 
издигнете общ кандидат за 
кмет?

– Това безспорно е един от 
най-големите пропуски, кои-
то кандидатите на опозици-
ята изтърваме като шанс. 
Димитър Николов е фаворит 
именно заради това. Аз неед-
нократно призовавах колеги-
те от опозицията за обеди-
нение. Исках да седнем на една 
маса – първо да развием свои-
те визии за развитието на 
града и след това да се обеди-
ним зад една обща кандидату-
ра. Това не се случи, което за 
мен означава, че е имало спо-
разумение Димитър Николов 
да спечели служебно. Всички 
знаем, че Николов ще отиде 
на балотаж, затова все още 
не е късно за обединение. Смя-
таме, че ГЕРБ изключително 
дълго време се задържаха в 
управлението на Бургас, кое-
то вече ги прави неефектив-
ни. Имаме увереността, че 
точно ние можем да заведем 
Димитър Николов на балотаж 
заради обединението, което 
успяхме да постигнем в рам-
ките на Левицата.

– Месеци наред Вие отпра-
вяхте покани към останали-
те опозиционни сили. Някой 
потърси ли среща?

– Не! Именно фактът, че 
не са ме потърсили и не сме 
седнали да говорим, означава, 
че е имало договорка. Никой 
нямаше интерес да обединява, 
а напротив. Добре е да се знае, 
че този сценарий беше про-
диктуван от страх да не 
развалят „сглобката“ на пра-
вителството. Негласно, не-
формално има споразумение, 
че абсолютно всички канди-
дати на „Промяната“ и ДБ 
трябва да са по-балансирани 
по отношение на призивите 
си в кампаниите по отноше-

ние на ГЕРБ, за да не може 
медиите да ги провокират и 
за да не се стигне до разпад на 
правителството. 

– Как виждате предизбор-
ните програми на голяма част 
от останалите кандидати?

– Много малко са кандида-
тите за кметове, които имат 
програма, която да е видна и 
бургазлии да могат да се за-
познаят с нея. Бих казал, че 
повечето кандидати за кме-
тове всъщност се целят в 
Общинския съвет, затова те 
водят такава кампания. Не 
смятам, че има лоши предло-
жения за развитието на града 
и се отнасям с уважение към 
тях. Но забелязвам, че в кам-
панията на кандидатите има 
само маркиране на проблеми-
те, без да се дават решения. 
Когато един човек е взел ре-
шение да се кандидатира за 
кмет, той първо трябва да 
бъде подготвен, да е изградил 
своята програма и след това 
да я представи пред бургазлии. 
Аз излизам със самочувствие, 
защото имам своята упра-
вленческа програма още от 
2019 г., която сме надградили 
към днешна дата. 

– С какво Вашата програма 
е по-добра от тази на опо-
нентите Ви?

– Нашата програма може 
да не е най-добрата, но е най-
всеобхватната. Тя покрива 
абсолютно всички сфери на 
обществения живот. Ние 
обръщаме внимание на иконо-
миката, екологията, здраве-
опазването, транспорта, 
сигурността, социалните 
дейности, образованието, 
културата и спорта и градо-
устройството. Не само че 
имаме конкретика, но и сме 
подготвени да я реализираме 
в срокове.

– Какво ще бъде първото 
нещо, което ще направите, 
ако спечелите изборите?

– Със сигурност ще има 
приемственост. Не е корект-
но добрите практики да бъдат 

зачеркнати от управлението 
на града. Първото, с което се 
ангажирам, е да бъде направен 
пълен анализ на причините, 
поради които Бургас не се 
развива икономически. Ревизия 
на свършеното, както и на 
решенията, които са гласува-
ни в Общински съвет, а не са 
изпълнени от кмета. В тази 
ревизия ще разбера и защо 
парите, които са предназна-
чени за развитието на Бургас, 
не отиват към малките фир-
ми, а в големи компании. Може 
би това е и една от причини-
те за ниските заплати в 
града ни. Ще проверим и защо 
в Бургас няма добро озеленя-
ване и инфраструктура в 
малките населени места и 
квартали. Второто нещо е 
да се направи силна и в дълбо-
чина реформа в администра-
цията. Подбор на кадровия 
ресурс, водещото при подбо-
ра да бъде компетентността, 
а не познанствата и членства-
та в партии, както досега. 
Ще бъде направен анализ на 
работата на ръководителите 
на общинските предприятия 
и общинските търговски 
дружества. Нужни са прио-
ритетни инвестиции в мал-
ките населени места и квар-
талите в община Бургас ,за 
да може да има изравняване в 
качеството на живот. Вина-
ги сме настоявали да бъдат 
насочени повече средства към 
тях. Направеното от досе-
гашната администрация със 
сигурност не е достатъчно. 
Бургас да продължи да се ут-
върждава като туристическа 
дестинация е другата ми важна 
задача. 

– Странно е, че кметове 
на кметства в Бургас не идват 
на общински сесии, а те всъщ-
ност са хората, които тряб-
ва да работят за малките 
населени места. Ще промени-
те ли това? Какво Ви споделят 
хората от малките населени 
места?

– Много важна тема са 

малките населени места. Ако 
средствата за тях бъдат 
правилно разпределени, имай-
те предвид, че само в рамките 
на няколко години можем да 
изравним стандарта на живот. 
Недоволството там е огромно 
– това го показват и серията 
от протести през последни-
те месеци – и в „Долно Езе-
рово“, и в „Лозово“, и в 
„Черно море“. 

– Повече от 10 години 
сте не просто участник 
в местната политика, 
а един от най-същест-
вените фактори в 
опозиционната поли-
тика. Какво постиг-
нахте за този период?

– Работата, която 
съм свършил, не е мал-
ко, но когато си в 
опозиция, тя няма как 
да бъде толкова забе-
лежима, защото не 
разполагаш с инстру-
ментите на управля-
ващото мнозинство. 
Едно от най-големите 
ми политически по-
стижения е, че успях 
да обединя хора от 
левия и десния полити-
чески спектър в един 
общ проект с кауза раз-
витието на Бургас. През 
годините съм работил за 
създаването на Министер-
ството на туризма, където 
бях съветник, създаването на 
Закона за туризма и съпът-
стващите му Наредби, както 
и за туристическото райо-
ниране на България. Един от 
първите успешни туристи-
чески райони бе създаден 
именно в Бургас. Това, което 
смятам за мое постижение, е 
и създаването на Комисията 
по туризъм към Общински 
съвет. Тогава думата „тури-
зъм“ за пръв път влезе в реч-
ника и на Димитър Николов. 
Горд съм, че съм участвал в 
свалянето на Бойко Борисов 
от власт, както и в Комиси-
ята по ревизия към Народно-

то събрание, която целеше да 
разследва именно злоупотре-
бите на ГЕРБ. Създадох и 
Комисия по туризъм в Народ-
ното събрание, която продъл-
жава и към днешна дата да 
функционира, което показва 
нейната значимост и смисъл.

– Как направихте подбора 
на кандидатите от Вашата 
листа?

– На нашето бюро имаше 
над 400 предложения за кан-
дидати за общински съвет-
ници, това е нормално, кога-
то се явяваш в коалиционен 
формат. Решихме да има 
повече граждани с техни 
инициативи и включихме 

повече преподаватели, защо-
то смятаме, че Общински 
съвет може пряко да влияе на 
образователната политика в 
общината. За нас е важно 
Общински съвет да не бъде 
само „печатът“ на кмета, 
както беше досега. Трябва да 
има дебат и диалог в местния 
парламент, защото така се 
раждат добрите решения за 
града. 

– Трудно ли постигнахте 
такова голямо обединение?

– Никога не е лесно да по-
стигнеш нещо голямо, но при 
нас егото отстъпи пред же-
ланието Бургас да просперира. 
Така се роди МК „Левицата“!

Живко Иванов Табаков е български политик и експерт в 
сферата на туризма, общински председател на ПП „Движе-
ние България на гражданите“. Народен представител в 45-о 
и 46-о Народно събрание на Република България и общински 
съветник в Общински съвет Бургас мандат 2015–2021 г. Той 
е съветник в политическия кабинет на министъра на 
туризма Николина Ангелкова в периода март 2015 – януари 
2017 г. Член е на Изпълнителния съвет най-мащабната 
туристическа организация в района на Южното Черномо-
рие – „Бургаски Черноморски туристически район”.
Живко Табаков е роден в Бургас през 1977 г. Има магистърска 
степен по международен бизнес от университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“. По-рано завършва специалностите „Упра-
вление на хотели и ресторанти“ и „Бизнес администрация в 
туризма“. Завършил е Българско училище за политици 
„Димитър Паница“. От 1998 година работи в сферата на 
туризма. Управлява и консултира редица успешни компа-
нии. Професионалното си израстване в сферата на туризма, 
обществените услуги и рекламата прави като мениджър 
във фирмите: „Лагуна Турс“; „Венид Мениджмънт Груп“ ООД; 
„Лиоматик“ ООД. Бил е търговски консултант в „Петрол 
Холдинг“ АД; „Перла Турист“ АД; „Форт Нокс“ ООД.

През 2013 г. влиза в редиците на ПП „Движение България на 
гражданите“, воден от убеждението, че на олигархичните 
експерименти в държавата трябва да бъде сложен край и 
да бъде възстановено нарушеното доверие между инсти-
туции и граждани. Вярва, че България може да бъде силна 
държава на свободни хора, която предоставя на граждани-
те отговорности за собствения им живот и успех, раздава 
честно правосъдие, пази здравето на хората и осигурява 
качествено образование. Същата година става заместник 
областен координатор и общински председател на ПП 
„Движение България на гражданите“ – Бургас.
През 2013 г. и 2014 г. участва в листите на ДБГ и РБ за 
парламентарните избори. На местните избори през 
октомври 2015 г. е избран за общински съветник от РБ с 
най-много преференции от листата, месец след това става 
председател на първата Постоянна комисия по туризъм 
към ОбС – Бургас, член е на Консултативния съвет по 
туризъм към Община Бургас. 
От началото на 2015 г. до януари 2017 г. е съветник в 
Политическия кабинет на министъра на туризма – Николи-
на Ангелкова. През 2016 г. е избран за член на Националния 
съвет на ПП „Движение България на гражданите“. 

През 2018 г. напуска групата на РБ в местния парламент, 
както и председателското място в Комисията по туризъм, 
и става независим общински съветник поради непреодоли-
ми различия между неговите възгледи и водената от СДС и 
ГЕРБ политика. Заради критиките, които отправя към 
мнозинството в ОбС-Бургас, представлявано от ГЕРБ, СДС и 
сподвижниците им, в публичното пространство се 
възприема като опозиционен общински съветник. 
На местните избори през 2019 г. е кандидат за кмет и 
водач на листата за общински съветник от ДБГ. От 2019 г. 
до март 2021 г. е общински съветник в Общински съвет-
Бургас.
Инициатор е на подписките срещу „Зелената зона“ през 
почивните дни в Бургас и въвеждането на райони и пряко 
избираеми районни кметове. Организатор е на кръгла маса 
между общински съветници от различни политически сили 
в местния парламент за подкрепа на докладната записка за 
провеждане на местен референдум в борбата за по-чист 
въздух. Създател на ОУТР „Бургаски Черноморски туристи-
чески район”.
Народен представител в 45-о и 46-о Народно събрание от 
Коалиция „Изправи се! Мутри вън!“.

ЖИВКО 
ТАБАКОВ



ГЕОРГИ СТАЛЕВ

 

Положихме доста усилия за създаването на 
най-голямото политическо обединение, но 
крайният резултат, считам, че е повече от 
добър. Убеден съм, че представяме на бургазлии 
най-балансираната и успешна листа. Това, 
което ни обединява, е Бургас и неговите хора, 
които ние не делим по партийна принадлежност. 
Създаването на това обединение показва и 
нещо друго и много важно, че всички ние заедно 
сме извървели неправилния път на разделение-
то и пред нас е единствено правилният път 
– обединението.

КОСТАДИН АНДОНОВ

 

Заявявам без колебание, че Местна коалиция 
„Левицата“ има най-добрата листа. Всички са 
експерти, професори и доценти, които са 
доказали своята компетентност. Не съм до-
волен от бавните темпове на развитие на 
по-малките населени места в общината, но в 
„Сарафово“ е свършена немалко работа с моя 
помощ. Визирам построяването на учебната 
сграда, подобряване на инфраструктурата и 
началото на изграждането на площад. 

ЮЛИЯНА МРЪЧКОВА

 

Едно от нещата, за които ще работим, е 
разкриване на работни места в града ни. По 
този начин ще съхраним децата си, защото те 
са нашият живот, растеж и градеж. Ще рабо-
тим за обновяване на материалната база на 
училищата, ще се борим и против политиче-
ските назначения в образователната система 
и не само.

НИКОЛАЙ СТОИЛОВ

 

Аз, като представител на политически 
неангажираните граждани, не се притеснявам 
от шарения калейдоскоп, който сме събрали в 
тази коалиция. Доброто управление няма 
идеология, то има няколко базови прости 
правила. Едно и много важно правило е равното 
отношение на администрацията към всички 
жители, опитващи се да правят бизнес на 
територията на общината. Ще работя това 
да се случи.

ЖЕНЯ ИЛИЕВА

 

Това е най-широката местна коалиция не 
само в Бургас, но и в страната. Прав е двига-
телят на всичко това – Живко Табаков, че 
няма друг начин да се противодейства на из-
ключителния комфорт, който чувстват 
дългогодишните управляващи и на които им 
липсва корективът при взимането на решения.

СТОЯН КОЛАРОВ

 

През последните 4 години работих за разви-
тието на образованието. Бях заместник-пред-
седател на Комисията по образование и веро-
изповедание към местния парламент. Смятам 
и през следващите години да продължа да ра-
ботя в тази посока и да помогна с цялата си 
експертност, която имам, за по-добро и ка-
чествено образование, което да задържа мла-
дите хора в Бургас.

БОРЯНА ТОДОРОВА

 

Вярвам, че всеки един от нас има силата, 
достойнствата и уменията и ще даде всичко 
от себе си за Бургас. Основно право на всеки 
гражданин е правото на добро управление. С 
нашия избор ние правим доброто управление. 
Ще работим с отзивчивост, откритост, 
прозрачност и ефективност, за да се изпълнят 
целите на всеки живеещ на територията на 
община Бургас.

МАРИЯ ТАБАКОВА

 

Поглеждайки към всички бургазлии разбирам, 
че през моя мандат, който беше две години и 
половина, аз никого не съм излъгала, никого не 
съм измамила. С моя колега Костадин Андонов 
бяхме през цялото време работещи за програ-
мата на „Движение България на гражданите“. 
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